
                                                                                                                                                                                    

ACTA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE REUS

Núm.: 09/2016

Caràcter: ordinari   
Data: 15.07.2016 
Horari: de 09:18  a  13:58 hores
Lloc: Saló de Plens del Palau Municipal 

Hi assisteixen:

Carles Pellicer Punyed, alcalde-president           
Montserrat Vilella Cuadrada
Hipòlit Monseny Gavaldà         
Marc Arza Nolla  
Joaquim Enrech Garola
Xavier Angelergues Abellà 
Montserrat Caelles Bertran
Jordi Cervera Martínez
Oriol Ciurana Zaragoza
Maria Dolors Compte Llusà, ( en el moment en que consta a l'acta)
Mariona Cuadrada Monteverde
Sebastià Domènech Bosch  
Edgar Fernández Blázquez
Guillermo Figueras Talarn
Montserrat Flores Juanpere, 
Josefa Labrador Barrafón
Noemí Llauradó Sans
Marta Llorens Pérez
Damián Morales Arcas
Ana Isabel Martínez Serrano
Andreu Martín Martínez
Daniel Rubio  Angosto, 
Juan Carlos Sánchez Martínez
Maria Dolors Sardà Lozano
Francesc Vallès Vives
David Vidal Caballé

S'ha excusat: 
Núria  Borrell Gallego 

Jaume Renyer Alimbau, secretari general  
Baldomero Rovira López, interventor  
M. Rosa Ferré Amador, adjunta a la Secretaria General    
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ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta de la sessió plenària  del dia 3 de juny de 2016.

2. Informació de l’Alcaldia.
 

MOCIONS DE L'ALCALDIA

3. Alcaldia. Donar compte d'una resolució de l’Alcaldia en matèria d’organització municipal.

4. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans municipals
complementaris i entitat amb participació municipal.

HONORS I DISTINCIONS 

5. Concessió de la Menció Honorífica Municipal al Centre d'Atenció Especialitzada Marinada
de Reus. 

6. Concessió de la Menció Honorífica Municipal al Centre de Normalització Lingüística de
l'Àrea de Reus Miquel Ventura (CNL).

7. Concessió de la Menció Honorífica Municipal a la Fundació Camerata XXI.

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

8. Intervenció. Donar compte de l'informe d'Intervenció trimestral a data 31/03/2016 sobre
el Pla d'Ajust previst al RDL 4/2012.

9. Intervenció. Resolució del recurs de reposició presentat pel Grup Municipal del PPC de
Reus contra l’acord plenari de 3 de juny de 2016 d’autorització de modificació de les
condicions financeres dels crèdits concedits a Reus Serveis Municipals SA, i a Hospital de
Sant Joan de Reus SAM.

10. Recursos Humans. Aprovació d'acord relatiu a la jornada de treball del personal que
modifica parcialment l'acord del Ple de 4 de març de 2016.

11. Recursos Humans. Sol·licitud de compatibilitat de l'exercici amb una segona activitat
pública presentada per una funcionària de l'Ajuntament de Reus.

12. Serveis Adjunts a la Secretaria General. Ratificació de l'acord de dissolució del
Consorci d'Inversions Públiques.
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13. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Aprovació de la revisió de preus
de la concessió administrativa del servei públic integral de recollida de residus sòlids urbans
i de neteja viària de Reus.

14. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Aprovació de la revisió de les
tarifes de la concessió administrativa d’explotació de l’aparcament públic del Centre del
Pallol.

SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME

15. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Ratificar el decret de l'Alcaldia
de data 28 de juny de 2016 número 2016007394, pel qual s'amplia en tres mesos el termini
legalment establert, per a l'aprovació definitiva del projecte de millora, ampliació del
sanejament i connexió amb l'EDAR de Reus dels sectors situats al sud-est del terme municipal
de Reus a l'entorn de la riera de la Boella i la Baorada.

16. Patrimoni del Sòl. Aprovació de la rectificació i verificació de la relació de bens
immobles que s'integren a l'Inventari General.

17. Medi Ambient – Salut Pública. Imposició de sancions per infracció de la normativa sobre
tinença d'animals potencialment perillosos.

SERVEIS A LA PERSONA 

18. Benestar Social. Aprovació de l'addenda de pròrroga del conveni subscrit entre
l'Agència de l'Habitatge de Catalunya i l'Ajuntament de Reus relatiu a la cessió de la gestió
de 6 habitatges de titularitat pública per a l'any 2016.

19. Benestar Social. Aprovació de l'addenda del conveni marc de col·laboració amb Càritas
Interparroquial per al funcionament del menjador social de l'any 2016.

20. Salut Pública. Aprovació del Pla municipal sobre drogues 2016-2020 a la ciutat de
Reus.

PROPOSTES DE RESOLUCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 

21. Proposta de la CUP  per la creació del bus universitari.

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

22. Moció de CIUTADANS, PSC-CP i PP en relació a l'execució i compliment de les mocions
i les propostes de resolució aprovades pel Ple. 

23. Moció de CIUTADANS referent a la convocatòria de la plaça d'Inspector de la Guàrdia
Urbana. 

24. Moció de la CUP per la creació de la Casa de la Festa Major. 
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25. Moció del PSC-CP per a la defensa dels treballadors de les empreses subcontractades
per l'Ajuntament.

26 Moció del PSC-CP per la millora de la mobilitat cap al camp de futbol del Reus Deportiu
els dies de partit. 

27. Moció de la CUP per l'adhesió de l'Ajuntament a la Xarxa de Municipis de l'Estratègia
Catalana Residu Zero.

28. Mocio del PP relativa a mesures per pal·liar el dèficit de l'Hospital de Sant Joan de
Reus SAM.

29. Assumptes sobrevinguts

30. Precs i preguntes presentades pels grups municipals. 

31. Pregunta presentada a l'empara del que disposa l'article 26 del Reglament de
Participació Ciutadana 
   
  
Desenvolupament de la sessió 

Les intervencions orals realitzades en aquesta sessió per l’alcalde regidors i, en el seu
cas, el secretari i l’interventor als diferents punts de l’ordre del dia assenyalats a l’acta
amb ES PRODUEIX DEBAT estan contingudes en suport digital àudio autenticat, amb la
incorporació de la signatura d’aquesta Secretaria General. Una vegada aprovat
l’esborrany de l’acta d’aquesta sessió, les esmentades intervencions orals quedaran
incorporades automàticament a l’acta, formant part, d’una manera intrínseca i
indissoluble, de l’esmentat document administratiu, donant-se amb això degut
compliment a les previsions dels articles 25.2 apartat ñ) i 70 bis número 3 de la Llei
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, article 45.1 de la Llei
30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del
procediment administratiu comú, articles 6 i 29.1 de la Llei 11/2007, de 22 de juny,
sobre d’accés electrònic dels ciutadans als Serveis Públics, article 4 i disposició
addicional primera sobre fe pública i ús de signatura electrònica de la Llei 59/2003, de
19 de desembre, de signatura electrònica, procedint-se a la preceptiva publicació a la
web municipal.  

Oberta la sessió el Sr. Pellicer agraeix la presència al Saló de Plens del Comitè d'Empresa
d'ADIF, del Sr. Xavier Blanc i altres representants de la Fundació Camerata XXI i de la Sra.
Anna Saperas del Centre de Normalització Lingüística de Reus.
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- A continuació la presidència proposa, i així s'acorda per unanimitat, declarar d'urgència el
següent assumpte per a ser inclòs a l'ordre del dia:

Assessoria Jurídica. Festes locals de Reus per a l'any 2017

 Seguidament es passen a tractar el temes següents: 

1. Aprovació de l'acta de la sessió plenària  del dia 3 de juny de 2016.

S'aprova, per unanimitat, l'acta del ple del dia 3 de juny de 2016.

2. Informació de l’Alcaldia.

- El Sr. Pellicer informa que s'ha retirat el punt número 27 de l'Ordre del dia.

- També informa que la Junta de Portaveus de data 14 de juliol de 2016 va donar el seu
suport, per unanimitat, a la Proposta de tots els grups municipals de suport a les demandes
del Comité d'Empresa d'ADIF, exigint una major inversió i increment de plantilla a la
demarcació de Tarragona i Reus següent:  

"ADIF és una empresa de capital públic, que depèn del Ministerio de Fomento i té adjudicat
el manteniment de la xarxa ferroviària a tot l’estat espanyol. Malgrat la cobertura estatal del
servei, no fa una inversió homogènia de recursos econòmics i humans a totes les
províncies, sinó que algunes, i de manera especial Tarragona, pateixen un tracte
discriminatori.

Fa pocs dies, el Comitè d’Empresa d’ADIF va denunciar públicament el mal estat de la
infraestructura entre Reus i Fayón, també la situació de l’estació de classificació de
Tarragona, destinada a mercaderies, entre d’elles les perilloses, que per culpa de la manca
d’inversions presenta un estat de manteniment pèssim i exposa a tota la població a riscos
potencialment importants. Com a referència de la situació d’aquesta estació, en els últims
tres anys ha patit tretze descarrilaments imputables a la infraestructura i en més d’una
ocasió s’han hagut d’activar les alarmes (PLASEQCAT) perquè els combois descarrilats
portaven matèries perilloses.

Simultàniament a la manca d’inversions, s’està produint una reducció continuada i
sistemàtica de personal que fa impossible el servei adequat que la societat és mereix. Es
produeixen tancaments o insuficiència de personal en els centres de manteniment, com el
cas del de Reus que s’ha suprimit i altres estan actualment en perill de tancament.

Aquesta desinversió en recursos tècnics i humans té com a conseqüència un deficient
servei, la reiteració de retards en els trajectes de passatgers i de mercaderies i l’augment de
la perillositat.

En la línia de desinversió de l’empresa pública ADIF, dificulta tant el manteniment de les
instal·lacions, com la reparació de les averies en la infraestructura, s’està recorrent a
l’adjudicació de contractes a empreses privades, com és el cas del manteniment de les vies
entre Vandellós i el nus de Vila-seca.

Atès que la manca d’inversió de l’empresa ADIF i del Ministerio de Fomento en la xarxa
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ferroviària de la demarcació de Tarragona i Reus, amb les conseqüències negatives pels
usuaris i l’augment de la perillositat que comporta.

Atès que la manca de recursos humans es va cronificant a la demarcació de Tarragona i
Reus, on en set anys ADIF ha reduït la plantilla en un 23%, restant serveis, com la venta de
bitllets de llarga distancia a la estació de Reus.

Atès que de les 265 places convocades a tot l’estat, a la demarcació de Tarragona només li
correspondran 5. ATÈS que la convocatòria de places va acompanyada d’un programa de
mobilitat voluntària que pot fer que la plantilla a Tarragona no creixi, sinó que fins i tot
disminueixi.

Atès que la disminució de la plantilla pot determinar el tancament de noves bases de
manteniment, com la de l’Ametlla de Mar i Reus.

Entenent que la desinversió d’ADIF en l’àmbit del manteniment de la xarxa ferroviària a la
demarcació de Tarragona i Reus s’afegeix a la suma de llargs incompliments del Ministerio
de Fomento amb el nostre territori, els grups municipals de l'Ajuntament de Reus acordem:

Primer.- Donar suport a les reivindicacions de més inversió, més recursos humans i més
seguretat a la circumscripció de Tarragona i Reus, efectuades pel Comitè d’Empresa d’ADIF.

Segon.- Traslladar aquest acord a la direcció de l’empresa pública ADIF, al Ministerio de
Fomento i a tots els parlamentaris de la demarcació amb representació, al Congreso de los
Diputados i al Senado, espanyols." 

- I que la Junta de Portaveus tinguda abans d'aquest Ple, per unanimitat, ha donat el seu
suport a la Moció del Grup municipal de la CUP per l'adhesió de l'Ajuntament a la Xarxa de
Municipis de l'Estratègia Catalana Residu Zero següent: 

"A Catalunya, a les darreres dècades, els residus municipals han augmentat en quantitat,
diversitat i complexitat, a causa de la cultura dels productes “d’un sol ús”, al sobre
embalatge, a l’obsolescència programada i a l’heterogeneïtat de materials que es llencen i
que fan augmentar el nombre creixent de residus de difícil recuperació i reutilització. 

En els darrers anys i fins ara, les polítiques públiques sobre els residus municipals s’han
centrat, a Catalunya, en l’ordenació de la gestió dels residus i en potenciar la recollida
selectiva i la recuperació de les principals fraccions, però posant un excessiu èmfasi en els
tractaments finalistes (abocadors i incineradores, o el pretractament de la resta).

Les decisions privades sobre productes i activitats no tenen prou en compte els perjudicis
que causen els residus que se'n deriven. Per tant, ens trobem davant d'una manca
d’aplicació del principi comunitari de  “responsabilitat ampliada del productor”.

La major responsabilitat en la gestió de residus municipals recau ara en l’administració i en
els ciutadans, que són els que n’assumeixen els costos econòmics, socials i ambientals. Els
productors i distribuïdors haurien d’assumir la seva part de responsabilitat, i els costos dels
residus associats als seus productes, per tal d’endegar canvis en les formes de producció,
distribució i consum que redueixin la generació de residus i la contaminació.
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En el moment actual de forta crisi, la implantació de mesures de prevenció de residus, tant
a nivell públic com privat, representa avançar cap a una major eficiència en l’ús de
materials i energia i una reducció de les emissions que provoquen el canvi climàtic, i
contribueix a donar sortides a la crisi econòmica tenint en compte la necessària
sostenibilitat ambiental. 

És en aquesta línia que diferents sectors de la societat catalana (municipis i associacions
municipalistes, empreses, universitats i centres de recerca, entitats ecologistes i socials) van
constituir el 4 de març de 2011 el Fòrum ESTRATÈGIA CATALANA RESIDU ZERO.

Aquesta iniciativa s’emmarca dins un moviment internacional (Zero Waste International
Alliance, Zero Waste Europe) al qual ja s’hi han adherit nombroses administracions locals i
regionals, empreses i organitzacions de diferents països. 

L’Estratègia Catalana Residu Zero implica avançar cap a la reducció i reaprofitament
progressiu dels residus com a recursos i, per això, planteja estratègies i objectius concrets
que permetin a nivell de país:

• tancar el cicle dels materials per tal que tot residu pugui ser transformat en matèria
primera, tot procurant la sostenibilitat econòmica, social i ambiental.

• aconseguir que, l’any 2020, la producció de residus sigui inferior a 1
Kg/habitant/dia.

• invertir la situació actual de manera que, l'any 2020, com a mínim el 70% dels
residus generats siguin recuperats i, com a màxim, el 30% siguin destinats a
tractament finalista.

 Això es pot aconseguir acompanyat de canvi normatiu i d’estratègies:

a)Redissenyant els productes, aplicant l’ecodisseny, per tal de que al final de la seva vida
útil no produeixin residus o que aquests siguin reutilitzables, reparables, reciclables,
compostables o fàcilment assimilats pel medi, tot evitant que siguin destinats a
l’abocament o a incineració.

b)Tenint en compte la generació de residus en l’avaluació de productes i processos per tal
de considerar la seva viabilitat econòmica, social i ambiental.

c)Evitant la producció i comercialització de productes per als quals no hi hagi cap
tecnologia sostenible que els pugui integrar o transformar en un nou producte.

Per aquest motiu es formulen uns nous objectius a assolir al municipi de Reus:
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Vist l’anterior, i atès que l’Ajuntament de Reus està d’acord amb els objectius plantejats per
l’Estratègia Catalana Residu Zero, es proposa l’adopció dels següents acords:

•Adherir-se a la Xarxa de Municipis de l’Estratègia Catalana Residu Zero.

Promoure i participar en l’Estratègia Catalana Residu Zero i compartir les bones pràctiques
amb els altres municipis de la xarxa.

Fer difusió del concepte Residu Zero tant a dins com a fora del municipi, perquè la societat
el conegui, el comprengui, i participi dels seus objectius.

Comprometre's a desenvolupar més accions locals de prevenció de residus i de reducció de
la fracció resta que concretin els objectius generals de l'Estratègia Catalana Residu Zero.

Demanar al Govern de la Generalitat i al Parlament de Catalunya que elaborin un marc
normatiu que prioritzi la prevenció de residus i l’ús eficient dels recursos.

Donar suport a la implantació del sistema de Dipòsit, Devolució i Retorn (SDDR) per
envasos reutilitzables i d’un sol ús.

Nomenar representants de l’Ajuntament de Reus a l’Estratègia Catalana Residu Zero, tant a
nivell tècnic com a nivell de representació política.

Notificar aquests acords a la Comissió Residu Zero coordinadora de l'ECRZ, al Departament
de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya i a l’Agència de Residus de
Catalunya."

- Finalment informa que l’Ajuntament de Reus ha convocat aquest divendres 15 de juliol a
les 12:00h una concentració silenciosa d’un minut a la plaça del Mercadal, davant
l'Ajuntament, en senyal de dol per l'atemptat a la ciutat de Niça (França) i de rebuig a la
violència i que per aquest motiu a les 11:50 hores es suspendrà la sessió plenària. També
expressa la solidaritat de tots amb el poble francès. 

Seguidament dóna compte del següent:

De l'Audiència Pública del Consell d'Infants que va tenir lloc al Saló de Plens 

De la signatura del conveni de renovació de col·laboració de Repsol amb la Festa Major de
Reus

De la seva assistència, al lliurament del Premi Nacional de Cultura a Carrutxa, als quals
felicita en nom de la Corporació.

De la seva assistència, al lliurament dels X Premis Gaudí Gresol, que va tenir lloc al
Tecnoparc

De l'assistència, al Teatre Bartrina, al lliurament del Premi Millor Pa de Pagès de Catalunya
al Forn Sisterè, al qual felicita per aquest guardó que posa de relleu l’excel·lència dels
mestres artesans de la ciutat. Felicitació que vol què consti en acta.

8



                                                                                                                                                                                    

Dels actes del XXVI Aplec de Penyes de l'Espanyol, acte molt reixit que va tenir lloc a Reus,
amb l'assistència de més de mil persones 

De l'assistència al Consell de Joves a Cal Massó, on es va poder constatar l'interes que
tenen el joves per la cultura  i per desenvolupar accions a la ciutat

De l'arribada, per primer cop a Reus, del projecte musical Cantània impulsat per l'Auditori
de Barcelona, que va tenir lloc al Teatre Fortuny.

De la seva assistència a les cloendes de les activitats dels Centres Cívics i dels Casals de
Gent Gran. Felicita a totes les persones que durant tot l'any han participat i col·laborat en
les mateixes

De l'acte que van celebrar a la ciutat, com a final de temporada, les penyes barcelonistes
de la demarcació al restaurant Rofes.

Del Concurs de Colles Sardanistes que va tenir lloc a la Plaça de la Llibertat.

Dels actes de la Festa Major i del pregó de Sant Pere de 2016, que va anar a càrrec de la
Sra. Marta Magrinyà. Felicita a la regidora i als organitzadors i als tècnics de la Festa Major
pel èxit assolit 

De l'acte d'apadrinament de l'Àliga petita al Saló de Plens, amb l'assistència de diferents
municipis de Catalunya

De la signatura de convenis amb la Diputació de Tarragona per a la commemoració del
l’Any d'Eduard Toda i per a la celebració de la Fira de Circ de Catalunya – Trapezi 2017

De la signatura d'un conveni amb Diputació de Tarragona que permetrà tenir a punt les
instal·lacions municipals que acolliran competicions dels Jocs Mediterranis Tarragona 2017. 

De la inauguració de l'exposició “Eduard Toda i Güell (1855-1941). De Reus al món” al
Museu de Reus.

De la signatura entre els Ajuntaments de Reus i Salou pel qual Salou adquireix, per via
expropiació, les dues finques on es troba el xalet Cala Morisca, antiga propietat d’Antoni
Pedrol Rius i que aquest va deixar com a llegat a l'Ajuntament de Reus, compartides al 50%
amb el Col·legi d'Advocats de Madrid. Després de molts anys d'intentar fer aquesta
operació al final s'ha pogut aconseguir. Abans de finals d'any l'Ajuntament podrà disposar
del 50% d'aquests diners. Es tracta d'un assumpte que es solucionarà després de molts
anys d'intentar arreglar-lo.

De la commemoració del Dia de la Justícia Gratuïta i del Torn d'Ofici. L'Ajuntament va lliurar
un reconeixement al Torn d'Ofici del Col·legi d'Advocats de Reus.

En aquest moment s'incorpora a la sessió la Sra. Compte.
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MOCIONS DE L'ALCALDIA

3. Alcaldia. Donar compte d'una resolució de l’Alcaldia en matèria d’organització
municipal.

DECRET núm. 2016006916, de data 16-06-2016:

"Atès que en el seu dia aquest Ajuntament va constituir la Comissió Municipal de Protecció
Civil. 

Atès que el Ple, en sessió duta a terme el dia 20 de febrer de 2015, va aprovar la
modificació de la composició de la Comissió Municipal de Protecció Civil i va establir que
l'alcalde seria el president d'aquesta i que podria delegar la seva presidència en el regidor
competent en matèria de protecció civil.

Atès que per decret de l'Alcaldia núm. 2.337 de data 29 de febrer de 2015 es va nomenar
regidor delegat de l'Àrea de Seguretat Ciutadana el Sr. Joaquim Enrech Garola delegant-li,
entre d'altres atribucions, les relatives a les d'emergències i protecció civil. 

He resolt:

Primer. Delegar la presidència de la Comissió Municipal de Protecció Civil en el regidor Sr.
Joaquim Enrech Garola. 

Segon. Donar compte d’aquesta resolució al Ple de la Corporació en la propera reunió que
es dugui a terme."

Els membres del plenari es donen per assabentats

4. Alcaldia. Nomenament de membres i representants en distints òrgans municipals
complementaris i entitat amb participació municipal.

"Atès que per diferents acords plenaris s'han designat els membres en diferents òrgans i
organismes de l'Ajuntament i representants d'aquest en distintes entitats.

Vistes les propostes  de modificació de designacions ja efectuades.

En conseqüència es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

PRIMER: Designar els membres dels següents òrgans municipals complementaris:

COMISSIÓ ESPECIAL PER AL TRACTAMENT DE LES POLÍTIQUES D’IMMIGRACIÓ

Un regidor de cada grup polític municipal:

• (PP) Sra. Dolors Compte Llusà, en substitució de la Sra. Elena López Algaba, i el Sr.
Sebastià Domènech Bosch, com a suplent.
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CONSELL MUNICIPAL DE LA DISCAPACITAT

Un representant de cadascuna de les entitats legalment constituïdes i inscrites al registre
municipal d’entitats ciutadanes que desenvolupin activitats que estiguin vinculades a la
discapacitat: 

• FUNDACIÓ PERE MATA: representant titular, Sr. Enric Cardús Gómez i representant
suplent, Sra. M. Josep Delor Bonfill.

CONSELL MUNICIPAL DEL MEDI AMBIENT 

Un representant d’altra administració pública relacionada amb el medi ambient: 

• Consell Comarcal del Baix Camp: Sr. Lluís M. Castellví Vall, en substitució de la Sra.
Anna Aragonès Roc.

CONSORCI PER A LA GESTIÓ INTEGRAL D’AIGÜES DE CATALUNYA

Junta Rectora:

• Sr. Marc Arza Nolla, com a representant substitut."

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

HONORS I DISTINCIONS 

5. Concessió de la Menció Honorífica Municipal al Centre d'Atenció Especialitzada
Marinada de Reus.

"La Comissió d’Honors i Distincions, de l’Ajuntament de Reus en sessió de data 14 de
juliol de 2016 ha examinat l’expedient incoat per a la concessió d’una distinció
municipal al CENTRE D'ATENCIÓ ESPECIALITZADA MARINADA de Reus, a proposta de la
Junta de Portaveus de data  20 de maig de 2016.

Atesos els mèrits que concorren en el CENTRE D'ATENCIÓ ESPECIALITZADA MARINADA
de Reus, en reconeixement al valuós servei que presten en els àmbits de la salut mental
oferint atenció especialitzada i de qualitat a les persones amb disminució psíquica, fent
del centre un espai de creixement personal i col·lectiu amb el compromís compartit
entre les famílies i els professionals, i de forma especial per celebrar el 25è aniversari de
la seva creació.

Vist l’expedient incoat, atès el que preveuen els articles 15è, 16è i concordants del
Reglament Municipal d’Honors i Distincions, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció
del següent acord: 
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Concedir al CENTRE D'ATENCIÓ ESPECIALITZADA MARINADA de Reus, la Menció
Honorífica Municipal pels mèrits i circumstàncies que en ella concorren i que han
quedat suficientment acreditats a l’expedient a l’efecte incoat."

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

El Sr. Pellicer agraeix la presència al Saló de Plens de la Sra. Rodríguez i del Sr. Aguilera
del Centre Marinada.

6. Concessió de la Menció Honorífica Municipal al Centre de Normalització Lingüística
de l'Àrea de Reus Miquel Ventura (CNL).

"La Comissió d’Honors i Distincions, de l’Ajuntament de Reus en sessió de data 14 de
juliol de 2016 ha examinat l’expedient incoat per a la concessió d’una distinció
municipal al CENTRE DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA DE L'ÀREA DE REUS MIQUEL
VENTURA (CNL), a proposta de la Junta de Portaveus de data  20 de maig de 2016.

Atesos els mèrits que concorren en el CENTRE DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA DE
L'ÀREA DE REUS MIQUEL VENTURA (CNL), en reconeixement a la tasca de promoció del
coneixement i de l'ús del català treballant des de l'assessorament, la formació i la
dinamització, i de forma especial per celebrar el 25è aniversari de la seva creació.

Vist l’expedient incoat, atès el que preveuen els articles 15è, 16è i concordants del
Reglament Municipal d’Honors i Distincions, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció
del següent acord: 

Concedir al CENTRE DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA DE L'ÀREA DE REUS MIQUEL
VENTURA (CNL), la Menció Honorífica Municipal pels mèrits i circumstàncies que en ella
concorren i que han quedat suficientment acreditats a l’expedient a l’efecte incoat."

EL SR. PELLICER EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:
Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6 abstencions (CIUTADANS:
Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,  Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte).

7. Concessió de la Menció Honorífica Municipal a la Fundació Camerata XXI.

"La Comissió d’Honors i Distincions, de l’Ajuntament de Reus en sessió de data 14 de
juliol de 2016 ha examinat l’expedient incoat per a la concessió d’una distinció
municipal a la FUNDACIÓ CAMERATA XXI de Reus, a proposta de la Junta de Portaveus de
data  20 de maig de 2016.
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Atesos els mèrits que concorren en la FUNDACIÓ CAMERATA XXI de Reus, en
reconeixement a la tasca de foment de la formació integral dels estudiants de música, de la
formació permanent dels nous professionals de la música així com de la seva difusió
cultural i social, i de forma especial per celebrar el 25è aniversari de la seva creació.

Vist l’expedient incoat, atès el que preveuen els articles 15è, 16è i concordants del
Reglament Municipal d’Honors i Distincions, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció
del següent acord: 

Concedir a la FUNDACIÓ CAMERATA XXI de Reus, la Menció Honorífica Municipal pels
mèrits i circumstàncies que en ella concorren i que han quedat suficientment acreditats
a l’expedient a l’efecte incoat."

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

El Sr. Pellicer recorda que el dia 21 de setembre es farà l'acte de lliurament dels guardons
de la ciutat. 

SERVEIS GENERALS I ECONÒMICS 

8. Intervenció. Donar compte de l'informe d'Intervenció trimestral a data 31/03/2016
sobre el Pla d'Ajust previst al RDL 4/2012.

Fa ús de la paraula l'Interventor municipal i dóna compte de l'informe següent: 

"INFORME DEL INTERVENTOR GENERAL, DE SEGUIMIENTO DEL PLAN DE AJUSTE
PREVISTO EN EL RDL 4/2012, APROBADO POR EL AYUNTAMIENTO DE REUS EN FECHA
27 DE MARZO DE 2012 A FECHA 31 DE MARZO DE 2016

1. Carácter preceptivo del informe:

De acuerdo con el articulo 10 del RDL 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo
para la financiación de los pagos a proveedores, en relación con el articulo 10 de la Orden
HAP/2105/2012 de 1 de octubre, que desarrolla la periodicidad y el contenido del informe
de intervención de seguimiento del Plan de ajuste, se redacta el presente informe por
parte del órgano Interventor de la entidad local.

2. Antecedentes: Plan de Ajuste de 27 de marzo de 2012.

El Pleno del Ayuntamiento de Reus aprobó en fecha 27 de marzo de 2012 el Plan de
Ajuste previsto en el RDL 4/2012, tras la certificación de fecha 14 de marzo de 2012 de la
Intervención general relativa a las obligaciones que cumplían con los requisitos del articulo
2 del citado Real Decreto.

13



 

Una vez validado el plan de Ajuste por parte del Ministerio de Hacienda y autorizada la
operación de crédito correspondiente, finalmente, de acuerdo con la deuda existente en el
momento de la formalización de las operaciones, la operación de crédito ascendió a
36.619.729,85 €.

Modificación del ámbito subjetivo de las entidades que consolidan a efectos de
estabilidad presupuestaria y, en consecuencia, en las entidades afectadas por el Plan
de ajuste.

La Intervención General de la Administración del Estado resolvió clasificar, inicialmente, las
entidades dependientes del Ayuntamiento de Reus durante el mes de marzo de 2013.

Hasta la fecha de dicha clasificación y en defecto de clasificación, las Bases de ejecución del
presupuesto del Ayuntamiento de Reus establecían un perímetro de consolidación a
efectos de contabilidad nacional. La clasificación de la IGAE ha modificado ese perímetro,
así como la incorporación de otras entidades dependientes que no consolidan en términos
del TRLRHL.

Esta clasificación afectó al ámbito subjetivo de seguimiento del Plan de Ajuste, quedando
el ámbito subjetivo como sigue:

Entidad Clasificación BEP Clasificación IGAE

Consolidación a 
efectos de 
seguimiento del 
Plan de ajuste

Ayuntamiento de Reus AAPP AAPP Si
IMAC AAPP AAPP Si
IMFE AAPP AAPP Si
Agencia promoció de ciutat AAPP AAPP Si
IMMR AAPP AAPP Si
Institut de Puericultura AAPP AAPP Si
Hospital USJR AAPP AAPP Si
Gecohsa AAPP AAPP Si
SAGESSA SA AAPP AAPP Si
Reus Transport públic AAPP AAPP Si
Rellsa AAPP AAPP Si
GINSA AIE AAPP AAPP Si

Centre MQ AAPP
Pendiente de 
clasificar Si

Centre Oftalmològic de 
Reus AAPP

Pendiente de 
clasificar Si

Laboratori RCT AAPP
Pendiente de 
clasificar Si

Fundació Sagessa Salut No incluída AAPP Si
Fundació Recerca Docència No incluída AAPP Si
Fundació IMFE No incluída AAPP Si
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Así mismo, partir del tercer trimestre de 2015, se incluyó el Consorcio del Teatre Bartrina, el
Consorcio del Teatre Fortuny, y las fundaciones SAGESSA SALUT, la RECERCA DOCENCIA I
FORMACIÓ y IMFE, ya que a pesar de que no forman parte del ámbito subjetivo del RDL
4/2012, constan clasificadas por la IGAE como entidades dependientes del Ayuntamiento
de Reus y pertenecientes al sector Administraciones públicas.

Asimismo la Fundación SAGESSA SALUT incorpora al análisis de grupo, endeudamiento
bancario y arrendamientos financieros.

El Pleno del Ayuntamiento de Reus en sesión del día 31 de marzo de 2014 acordó, de
acuerdo con la DA 9ª de la Ley 7/1985, LRBRL, a una reestructuración del Grupo
empresarial Local.

Esa reestructuración comportaba:

Disolución de EPEL Innova
Fusión por absorción de Innova SA (soc. absorbente) y sociedades absorbidas són Aigües
de Reus SA y Gesfursa. La nueva empresa de denomina Reus Serveis Municipals SA. El
efecto jurídico de la fusión se produce en fecha 1 de octubre de 2014, y efectos contables
en fecha 1 de enero de 2014.

Fusión por absorción de Redessa y sociedades absorbidas: Gupsa y Tecnoparc Reus SA. El
efecto jurídico de la fusión se produce en fecha 1 de julio de 2014, y efectos contables en
fecha 1 de enero de 2014.

A partir de los efectos jurídicos de las respectivas fusiones, se comunica a la Base de datos
General del Inventario de Entes de las Entidades Locales, para dar de baja del mismo las
entidades disueltas y para reclasificar aquellas que han sufrido un cambio en su estructura
financiera, en especial esta situación afecta a Reus Serveis Municipals SA, siendo su efecto
más destacable que los ingresos a precios significativos financian en más del 50% de sus
costes de producción, por lo que esta entidad debería dejar de formar parte del sector
AAPP.

En este período 2014 y con la escritura de fusión de RSM SA, se ha procedido a actualizar
la BDGEL, en concreto el apartado a que hace referencia a las fuentes de financiación,
donde a partir del análisis del P y G de las cuentas anuales consolidadas contenidas en el
proyecto de fusión elaboradas por el auditor de la sociedad matriz, el resultado fue:

Grupo AAPP 11.207.529,96 39,40%
Resto Sector no financiero 16.239.430,89 57,09%
Ingresos financieros 999.181,40 3,51%

28.446.142,25 100,00%

Siguiendo con la reestructuración y redimensionamiento, en fecha 21 de julio de 2015 se
ha producido la fusión por absorción de CMQ Reus SA(absorbente) y sociedad absorbida:
COR SL. En fecha 28 de octubre se remitió por parte de los servicios jurídicos de la
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sociedad, la escritura de fusión inscrita en el registro Mercantil. Con esta documentación
acreditativa se procederá a actualizar la base de datos Nacional. Los efectos contables de la
fusión lo son desde el 1 de enero de 2015. Esta escritura se remitida a la dirección
sugerencias.BDEntidadesLocal en fecha 29/10/2015.
En fecha 16 de diciembre de 2015 la Intervención General del Estado (IGAE) remitió el
informe de clasificación en términos de contabilidad nacional de las unidades en las que
participa el Ayuntamiento de Reus, pendientes de clasificar, mediante correo electrónico. En
este Informe se clasifican las empresas dependientes del Ayuntamiento de Reus:

• Reus Serveis Municipals SA:  AAPP
• COR SL: disuelta. Realizada la correspondiente comunicación de actualización de la

Base de Datos Nacional,
• Laboratori de Referència del Camp de Tarragona i Terres de l'Ebre SL: AAPP
• Reus Desenvolupament Econòmic SA: AAPP
• Fundació Privada per a l'Acció Educativa: AAPP
• Fundació Privada Per a l'Atenció Social: AAPP

En relación a Reus Serveis Municipals SA, en este informe de la IGAE se analiza la nueva
situación generada con la fusión reconociendo que los ingresos, considerados ventas en
contabilidad nacional cubren al menos el 50% de los costes de producción en el ejercicio
2014, pero así mismo están a la espera del análisis de la cuentas anuales correspondientes
al ejercicio 2015 y verificar el mantenimiento de la estructura de las fuentes de financiación.

En fecha 21 de abril 2016 se ha registrado salida al expediente de remisión de las Cuentas
Anuales 2015 de RSM SA a la IGAE, juntamente con el análisis económico de las fuentes de
financiación, de acuerdo con la normativa SEC 2010 y verificándose el mantenimiento de la
Regla del 50%, en el sentido que las ventas según la contabilidad nacional, cubren al
menos el 50% de los costes de producción también en el ejercicio 2015.

A la espera de la respuesta de la IGAE, en este periodo de remisión de datos, se incorporan
en el análisis estas sociedades (RSM SA y Redessa) clasificadas por la IGAE como AAPP.

Así mismo se incorporan a la consolidación la Fundació Privada per a l'Acció Educativa y la
Fundació Privada Per a l'Atenció Social, clasificadas como AAPP. 

La sociedad dependiente Laboratori de Referència del Camp de Tarragona i Terres de l'Ebre
SL la clasifican en el grup de las AAPP, coincidente con la clasificación realizada por el
Pleno de la corporación.

La empresa CMQ Reus SA, dependiente del Ayuntamiento de Reus, está pendiente de
clasificar por la IGAE, y de acuerdo con los análisis realizados a partir de los datos de las
CCAA 2014 y actualmente con las cuentas anuales correspondientes al ejercicio 2015, se
clasifica esta sociedad como Sociedad no financiera, ya que los ingresos, considerados
ventas en contabilidad nacional cubren al menos el 50% de los costes de producción, para
estos periodos analizados. Por consiguiente no se consolidan los datos en el presente
análisis, criterio coincidente con el del Presupuesto 2016 y sus bases de ejecución. Así
mismo a la recepción de las Cuentas Anuales firmadas de CMQ Reus SA, se remitirá el
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análisis actualizado de la Regla de 50% a la IGAE y a Tutela Financiera de la Generalitat de
Catalunya.

3. Información relativa a la ejecución del Plan de Ajuste de 27 de marzo de 2012

El articulo 10 de la Orden HAP/2105/2012 de 1 de octubre, redactado por el apartado
cinco del artículo único de la Orden HAP/2082/2014, de 7 de noviembre, por la que se
modifica la Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, que desarrollan las obligaciones de
suministro de información previstas en la L.O. 2/2012, de 27 de abril, de Estabilidad
Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, establece la obligación de remisión antes del día
30 del mes posterior a la finalización del trimestre natural, tratándose de entidades
incluidas en el ámbito subjetivo del artículo 111 del RDL 2/2004, que aprueba el texto
refundido de la Ley reguladora de las haciendas locales, de un informe del órgano
interventor en relación al cumplimento del Plan de Ajuste, con el siguiente contenido
mínimo:

a) Resumen trimestral del estado de ejecución del presupuesto. Se incluye información
referida a la previsión de liquidación del ejercicio, considerando la ejecución trimestral
acumulada.

b) Ejecución de las medidas de ingresos y gastos previstas en el Plan y, en su caso, de las
medidas adicionales adoptadas.

c) Comparación de los detalles informativos anteriores con las previsiones contenidas en el
Plan para ese año y explicación, en su caso, de las desviaciones.

De acuerdo con las previsiones del Plan de Ajuste, los datos aportados se expresan en
miles de euros, y se presentan con carácter consolidado, referido al grupo de entidades
que no se financian mayoritariamente con ingresos de mercado, según la clasificación
establecida por el Pleno del Ayuntamiento de Reus, corregida por las clasificaciones
realizadas por la IGAE en los ejercicios 2013 y 2015 comentadas anteriormente.

Así mismo, no se incluye, en los datos consolidados, la empresa CMQ Reus SA, pendiente
de clasificar por parte de la IGAE, ya que de acuerdo con los análisis realizados según el
criterio SEC 2010, las ventas cubren al menos el 50% de los costes de producción en el
ejercicio 2015 y esta estructura económica se consolida con el análisis de los datos del
Presupuesto 2016 que remitió la sociedad.

3.1 Resumen trimestral del estado de ejecución del presupuesto.

3.1.1- Ingresos

Datos del 
Plan de 
Ajuste

1r trimestre
2016

Proyección
anual
estimada

Desviación
estimación
anual/plan
ajuste
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Ingresos
Corrientes:

285.468,13 112.358,17 287.787,24 0,81%

Ingresos de 
Capital:

0,00 49,86 7.258,47 0,00%

Ingresos no 
financieros

285.468,13 112.408,03 295.045,71 3,36%

Ingresos
financieros

0,00 60,88 12.977,17 0,00%

Ingresos totales: 285.468,13 112.468,91 308.022,88 7,90%

Las variaciones más significativas se producen en el apartado de ingresos no financieros de
capital y en los ingresos financieros. Ya se informó con motivo de la aprobación del Plan de
Ajuste que las operaciones de capital se planificarían según se acordaran en los respectivos
presupuestos anuales.

La proyección de los ingresos corrientes a 31 de diciembre significa un incremento de la
previsión del 0,81% respecto del Plan de ajuste, este dato se explica por la incorporación
de más entidades al ámbito subjetivo del Plan de Ajuste. Lógicamente este incremento de
los ingresos corrientes viene acompañado de un aumento de los gastos corrientes y de
capital (no financieros).

Ajustes propuestos en el Plan en materia de ingresos

Respecto los ajustes propuestos en materia de ingresos, el Presupuesto general aprobado
del ejercicio de esta desviación responde a la variación de la actividad de las empresas
municipales asociadas al concierto sanitario.

3.1.2 - Gastos

Datos del
Plan de
ajuste

1r trimestre
2016

Proyección
anual
estimada

Desviación
de la
estimación
anual/plan
de ajuste

Gastos
Corrientes:

264.166,49 61.729,21 274.160,10 3,78%

Gastos de
Capital:

0,00 591,86 9.482,77 0,00%

Gastos no
financieros:

264.166,49 62.321,07 283.642,87 7,37%

Gastos
financieros:

17.250,46 50.097,97 24.380,00 41,32%

Gastos totales: 281.416,95 112.419,04 308.022,87 9,45%
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Las variaciones más significativas se producen en los gastos financieros. Ya se informo que
se planificarían según se concretaran los respectivos presupuestos anuales con motivo de la
aprobación del Plan de Ajuste. Esta importante variación también es debida al nuevo
ámbito subjetivo, al incorporarse al análisis RSM SA y Redessa, sociedades con una elevada
cifra de amortización de capital. Se realizan ajustes de variación del Fondo de maniobra
(cap 8) en cada uno de los períodos a efectos de consolidación.

3.1.3 Periodo medio de pago a proveedores (PMP)

El periodo de pago medio a proveedores GLOBAL relativo al grupo AAPP, se situó, a
31/03/2016 en 12,78 días, de acuerdo con el cálculo resultante de la metodología
introducida por el RD 635/2014 de 25 de julio. En este periodo no se ha tenido en cuenta
para su cálculo el PMP individual de las empresas del Grupo sanitario, ya que carecen de
registro electrónico de facturas y teniendo en consideración el elevado número de facturas
recibidas por cada una de las empresas que conforman el grup, no se da fiabilidad al
contenido enviado, a la vista de la información que acompaña a la última remisión de
datos. Una vez se solucionen las incidencias detectadas se seguiran remitiendo los
indicadores del PMP de estas sociedades. El registro electrónico de facturas está previsto
que se  implante el 1/1/2017, según el departamento económico financiero del Grupo.

El período medio de pago a 31/12/2015 fue de 54,85. A fecha 31 12 2015 y siguiendo con
la clasificación realizada por la IGAE de fecha diciembre 2015, el ámbito subjetivo del
cálculo del indicador del PMP ha variado en relación con el de los anteriores trimestres, al
incorporarse al cálculo global las sociedades sectorizadas como AAPP en esta comunicación
(Reus Serveis Municipals SA, Laboratori de Referència del Camp de Tarragona i Terres de
l'Ebre SL, Reus Desenvolupament Econòmic SA, Fundació Privada per a l'Acció Educativa,
Fundació Privada Per a l'Atenció Social) y por lo tanto la serie que se compara no es
homogénea.

El Ayuntamiento de Reus, a titulo individual ha conseguido disminuir el PMP global, hasta
los 14,25 dias, a fecha 31/03/2016, estando en diciembre del  2014 en 56,57 dias.

Hay que significar que en la explicación de los motivos que originaron la situación de
desequilibrio en la tesorería del Ayuntamiento, se encontraba, entre otras causas, por el
retraso generalizado de la deuda que otras administraciones públicas, especialmente la
autonómica.

La deuda de la Generalitat de Catalunya con el Ayuntamiento de Reus y su grupo
empresarial, ascendía a 55.911.800,93 €, a fecha 31/12/2014, cálculo efectuado a fecha 21
de enero de 2015.

El RD-L 17/2014, en su Título II se regula el Fondo de Financiación a Comunidades
Autónomas, que implicó una mayor liquidez financiera para la corporación y en
consecuencia una reducción en el PMP del Ayuntamiento y de sus entes dependientes De
acuerdo con este procedimiento la deuda que se liquidó a favor del Ayuntamiento de Reus
y sus entes dependientes, fue de 54.374.368,42€. El FLA social finalmente se cobró el día
30 de abril de 2015, lo que facilitó la mejora en los plazos de pago tanto del propio
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Ayuntamiento de Reus como de sus entidades dependientes, hasta cumplir el plazo legal a
nivel consolidado por primera vez en el informe de seguimiento trimestral del mes de
junio de 2015.

Con todo, cabe manifestar que la GLTAT de Cataluña incumplió los pagos relativos al grupos
sanitario de los meses de abril, mayo y septiembre de 2015, y por lo tanto incrementó de
nuevo la deuda de la Comunidad autónoma con el Ayuntamiento de Reus y entes
dependientes. A fecha de 30 de septiembre de 2015, la deuda de la Generalitat con el
Grupo Ayuntamiento se cifra en 55.935.311€ una vez actualizada la información por parte
de los entes integrantes del Grupo al cierre del periodo.

A fecha 31 de diciembre de 2015 la deuda de la Generalitat con el Grup Ayuntamiento se
cifra en 33.423.118. Esta disminución se debe básicamente a que en el mes de diciembre
el Grupo Salud ingresó, en gran parte procedente del Fondo de Liquidez Autonómico, la
cifra de 49.357.731,34€

En fecha 31/03/2016, la deuda de la Generalitat con el grupo Ayuntamiento de Reus
asciende a 32.031.147€.

3.1.4 Deuda

En relación al saldo y movimiento de la deuda, la información facilitada es la siguiente
según la información financiera:

Datos del 
Plan de 
ajuste

1o trimestre 
2016

Proyección 
anual 
estimada

Desviación de 
estimación 
anual/plan 
ajuste

Deuda viva 128.159,96 260.103,84 242.361,93 89,11%

A corto 
plazo:

14.775,97 461,99 0,00 -100,00%

A largo 
plazo:

113.383,99 259.641,85 242.361,93 113,75%

Operación 
deuda RDL 
4/2012

28.043,47 5.274,32 4.728,70 -83,13%

Resto 
operaciones
deuda a 
largo plazo

85.340,52 254.367,53 237.633,23 178,45%
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Anualidades
operaciones
deuda largo
plazo

21.252,06 6.116,75 32.844,39 54,55%

Cuota total
amortizació
n del ppal.

17.250,46 5.598,54 24.360,00 41,21%

Operación
deuda RDL
4/2012

4.673,91 181,87 727,49 -84,43%

Resto
operaciones
deuda a
largo plazo

12.576,55 5.416,67 23.632,51 87,90%

Cuota total
intereses:

4.001,60 518,21 8.484,39 112,02%

Operación
deuda RDL
4/2012

1.635,85 0,00 50,80 -96,89%

Resto
operaciones
deuda a
largo plazo

2.365,75 518,21 8.433,59 256,48%

En fecha 29 de agosto de 2014 se produjo la primera amortización ordinaria de capitales
del préstamo del Plan de Ajuste.

El Pleno del Ayuntamiento de Reus en sesión de fecha 13 de junio de 2014, acordó
acogerse a las medidas previstas en la Resolución de 13 de mayo de 2014, de la Secretaria
General de Coordinación Autonómica y Local. En concreto se acogió a la modificación de
reducción máxima del tipo de interés aplicable a las operaciones de crédito firmadas al
amparo del RDL 4/2012, manteniendo los periodos de amortización y carencia inicialmente
subscritos. El MHAP comunicará la valoración del Plan de Ajuste o en su defecto operará el
silencio positivo. El Ayuntamiento de Reus confirmó el Plan de Ajuste existente. Esta
reducción del tipo de interés es de 140 puntos básicos y se hizo efectiva en la liquidación
del mes de noviembre de 2014.

En el presente periodo también se consolidan las magnitudes financieras de RSM SA y
Redessa, ascendiendo a un importe suplementario de deuda largo plazo de 145.869 miles
€ a 31/03/2016. Esta es la explicación de las elevadas variaciones en relación con los
importes inicialmente previstos en el Plan de Ajuste. Las Fundaciones Social y Educativa no
incorporan deuda al análisis

La Disposición Adicional 1ª del Real Decreto-ley 7/2013 de 28 de junio de medidas
urgentes de naturaleza tributaria, presupuestaria y de fomento de la investigación, el
desarrollo y la innovación, establece que "Con carácter extraordinario y transitorio, las
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entidades locales que se clasifiquen en el sector de administraciones públicas, en el
ejercicio en el que se apruebe dicha clasificación y en el siguiente no serán incluidas en el
ámbito de aplicación del régimen de endeudamiento establecido en el texto refundido de
la Ley reguladora de las Haciendas locales, aprobado por Real decreto Legislativo 2/2004,
de 5 de marzo y en las normas que, con vigencia indefinida o temporal lo completen o
desarrollen, pudiendo formalizar aquellas entidades dependientes las operaciones de
endeudamiento que tuvieren previstas en sus presupuestos o en sus estados financieros."
En este sentido, la Ley 36/2014 de PGE del 2015, en la DA septuagésima séptima, apartado
2, se establece que "En cuanto al régimen de endeudamiento de las entidades
dependientes o vinculadas a entidades locales será aplicable, en 2015, la DA1ª del RDL
7/2013de 28 de junio". A estos efectos no se considera esta deuda a efectos del cálculo de
ratios legales de deuda, para los ejercicios 2015 y 2016.

En el BOE de 30 de diciembre de 2014 se publica el RD-Ley 17/2014 de 26 de diciembre,
de medidas de sostenibilidad financieras de las CCAA y EELL y en su Disposición adicional
séptima, regula la modificación de las condiciones financieras de las operaciones de crédito
suscritas con cargo al Fondo de liquidez autonómico y con cargo al Fondo para la
financiación de los pagos a proveedores 2, aplicables a partir del 1 de enero de 2015:

a) “El tipo de interés queda fijado para 2015 en el 0% anual hasta el vencimiento del
primer periodo de interés de 2016. La base de cálculo de los intereses será actual.

b) Durante 2015 las Comunidades Autónomas y las Entidades Locales no abonarán
vencimientos de principal de operaciones formalizadas en ejercicios anteriores con cargo al
Fondo de Financiación a Proveedores 2.

c) El plazo de las operaciones de endeudamiento afectadas por lo previsto en la letra b) se
ampliará un año.”

En fecha 23 de diciembre de 2015 se dicta el Decreto número 2015013989, aprobando la
amortización parcial anticipada con efectos 28 de diciembre de 2015 por importe de
28.017.000€ correspondiente al capital pendiente de los prestamos firmados el día 29 de
mayo de 2012 entre el Ayuntamiento y diferentes entidades de crédito correspondientes al
Fondo de Proveedores previsto en el RDL 4/2012. El capital pendiente antes de la
amortización extraordinaria ascendía a 33.473.191,90€. A fecha 31/12/2015, el capital
pendiente con posterioridad a la referida amortización era de 5.456.191,90€. A 31/03/2016
la deuda viva de los préstamos FFPP asciende a 5.274.318,85€. La deuda que las
sociedades mantienen en motivo del Plan de Ajuste, con el Ayuntamiento se consolida con
el crédito previsto por la corporación.

Además, el Ayuntamiento avala tres operaciones financieras a l/p de dos entes, Redessa y
RMS SA. Una de las operaciones avaladas es la del préstamo sindicado de REDESSA,
clasificada por la IGAE como AAPP, concertado para la financiación del edificio de la "Fira".
El análisis realizado a fecha 31/03/2016, al igual que en el anterior período y con motivo
de la clasificación de la IGAE anteriormente comentado, este pasivo financiero, esta deuda
viva, ya se incluye en los saldos analizados, con la observación realizada en este apartado,
en relación a la no inclusión en los análisis de ratios legales de endeudamiento. Así esta
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deuda avalada no incluída en el análisis de la deuda, realizado a 31 03 2016,
correspondiente al pasivo de la empresa RMS SA, clasificada como Sociedad no Financiera
por la IGAE, asciende a 4.046,82 miles de euros. No se incluye en la remisión al no tratarse
de magnitudes presupuestarias.

Así mismo se avala el 75% de la póliza de crédito concertada por la Fundación IMFE el 27
de noviembre de 2015, por un plazo de seis meses y con prorroga tácita de seis meses
más, hasta el 27 de noviembre de 2016 y que a la fecha se informa un saldo dispuesto de
16.492,11€.

Así mismo se incluyen los pasivos a corto plazo, del Hospital Sant Joan SAM y Gecohsa
correspondientes al aplazamiento aprobado a corto plazo con la Seguridad social que a
31/12/2015 ascendían respectivamente a 881,78 y 374,92 miles €. A fecha 31/03/2016
asciende a 221,99 y 301,33 miles de €, respectivamente.

4. Magnitudes financieras y presupuestarias

Se informa respecto la capacidad y necesidad de financiación de la Corporación. Se aprecia
una aumento de la capacidad de financiación respecto a las previsiones del Plan de Ajuste,
hecho debido en parte a la incorporación de nuevas sociedades en el perímetro de
consolidación con un elevado grado de amortización de deuda (capítulo 9).

Magnitudes
Financieras y
Presupuestarias

Datos del
Plan
ajuste

1 trimestre
2016

Proyección
anual
estimada

Desviación de la
estimación
anual/plan ajuste

Ahorro bruto 21.301,64 50.628,96 13.627,14 -36,02%

Ahorro neto 4.051,18 45.030,42 -10.732,86 -364,93%

Saldo de operaciones
no financieras

21301,64 50.086,96 11.402,84 -46,46%

Ajustes SEC 0,00 -475,33 1.403,87 0,00%

Capacidad o
necesidad de
financiación

21.301,64 49.611,63 12.806,71 -39,87%

5. Conclusiones

De acuerdo con los estados de ejecución y las proyecciones realizadas, el Plan de Ajuste,
se está ejecutando, en términos agregados, de acuerdo con las previsiones contenidas en
el propio Plan, por parte de la corporación y con una amortización anticipada de los
préstamos concertados por el Ayuntamiento con motivo del Plan de Ajuste. Las variaciones
a nivel de ámbito subjetivo, incorporándose al análisis sociedades como RSM SA, Redessa,
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Fundación Educativa, Fundación Social, dificultan la comparación con el plan de ajuste
inicial.

Las empresas del Grupo Salud, según las proyecciones facilitadas por sus servicios
económico financieros prevén pérdidas a fecha 31/12/2016, pero estas previsiones no
incorporan las medidas del Plan de Equilibrio, por estar en fase de construcción y debate
interno y externo, y por lo tanto pendiente de presentación formal, según la información
del departamento económico y financiero de la entidad.

Este informe, debe ser elevado al Pleno para su conocimiento, de acuerdo con lo previsto
en el articulo 10 del RDL 7/2012.

Reus, 29 de abril de  2016

El Interventor general

AJUNTAMENT DE REUS

HISENDA

Intervenció

Baldomero Rovira López

Atès que l’àmbit subjectiu del RDL 4/2012, únicament contempla el grup Ajuntament,
Organismes autònoms dependents de l’Ajuntament i els ens vinculats o dependents de
l’ens matriu que realitzin serveis o produeixin bens que no es financen majoritàriament
amb ingressos comercials, com ja s’explica en l’informe trimestral lliurat al Ministeri
d’Hisenda i Administracions Públiques. 

En els mateixos termes, el mateix ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, admetia
que l’ens local matriu, conforme amb la seva capacitat d’autoorganització, adoptés les
mesures que estimés oportunes pel reintegrament a les seves comptes de l’import derivat
de l’operació d’endeutament atribuït a aquests ens dependents no inclosos en el perímetre
de consolidació del Pla d’ajust. 

Atès que en data desembre de 2015, per part de la IGAE es classifiquen les empreses Reus
Serveis Municipals SA i Reus Desenvolupament Econòmic SA, com AAPP i que per tant les
respectives dades econòmiques i financeres es consoliden per tal d'avaluar l'estabilitat
pressupostària, dades informades en motiu del Pla d'ajust 1t trim. 2016, restant pendent
d'avaluar i analitzar les dades de Reus Mobilitat i Serveis SA, com a titular d'una operació de
crèdit concertada amb l'Ajuntament en motiu del RD leg 4/2012.

   Projecció a 31/12/2016 Reus Mobilitat i Serveis SA
  
Resultat exercici (amb interessos Pla ajust) 424.965,05
Cash flow (sense interessos Pla ajust) 1.887.853,34
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Quotes Préstec (i interessos Pla ajust) -1.396.206,78
Pla d'ajust RDL 4/2012 (interessos) -10.592,61
Pla d'ajust RDL 4/2012 (dev. De capital) -177.577,92
Devolució de capital préstecs bancaris vigents -1.208.036,25
Saldo 491.646,56
  
Deute bancari pendent (inclou RDL 4/2012) 14.106.082,49

A curt 1.423.555,85
A llarg 12.682.526,64

 
De la informació del tancament provisional inclosa en l’anterior quadre, podem concloure,
que l’empresa Reus Mobilitat i Serveis SA (abans Amersam), presenta un equilibri
econòmic en termes d’estabilitat. 

Aquesta informació s’eleva al Ple per al seu coneixement i efectes oportuns, d’acord amb el
previst en l’article 10 del RDL 7/2012."

Els membres del plenari es donen per assabentats.

9. Intervenció. Resolució del recurs de reposició presentat pel Grup Municipal del PPC
de Reus contra l’acord plenari de 3 de juny de 2016 d’autorització de modificació de
les condicions financeres dels crèdits concedits a Reus Serveis Municipals SA, i a
Hospital de Sant Joan de Reus SAM.

"Dictamen sobre la resolució d’un recurs de reposició presentat pel Grup Municipal del PPC
de Reus contra l’acord de 3 de juny de 2016 d’autorització de modificació de les condicions
financeres dels crèdits concedits a Reus Serveis Municipals i a l’Hospital Universitari Sant
Joan de Reus

Antecedents 

En data 3 de juny de 2016 el Ple de l’Ajuntament de Reus va adoptar el present acord (part
resolutiva):

“Primer: Autoritzar a Reus Serveis municipals a modificar les condicions de l’operació de
crèdit signada amb l’Ajuntament de Reus en data 9 de juliol de 2012, tot afegint al
contracte de préstec la següent clàusula:
 
“Vuitena.- Durant els venciments corresponents als períodes 29 de maig de 2016, 29
d’agost de 2016 i 29 de novembre de 2016 el tipus d’interès aplicable al contracte de
préstec és del 0%.

Durant aquests mateixos terminis de períodes de liquidació es pacta una carència en la
liquidació de les amortitzacions del principal, amb efectes sobre el venciment de 29 de
maig de 2016 i pels venciments corresponents a 29 d’agost de 2016 i 29 de novembre de
2016. 
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A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2016 a 28 de febrer de
2017, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.

Això comportarà allargar el venciment d’aquest crèdit en tres trimestres addicionals al seu
venciment inicialment pactat.”

Segon: Autoritzar a l’Hospital Universitari Sant Joan de Reus SAM a modificar les
condicions de l’operació de crèdit signada amb l’Ajuntament de Reus en data 9 de juliol
de 2012, tot afegint al contracte de préstec la següent clàusula:

“Vuitena.- Durant els venciments corresponents als períodes 29 de maig de 2016, i pels
venciments consecutius fins el corresponent al venciment de 29 de novembre de 2017.

A partir del venciment corresponent al període 30 de novembre de 2017 a 28 de febrer de
2018, i pels terminis successius, s’aplicarà el tipus d’interès previst a la clàusula quarta del
contracte de crèdit.” 

Tercer: Acordar en els termes previstos a l’art. 18 de la LOEPSF 2/2012, la no disposició
com a font de finançament de modificacions pressupostàries amb càrrec al romanent de
tresoreria per a despeses generals per la quantia de 726.338,51 €.

Quart: Concedir, d’acord amb la previsió de l’art. 120.3 del ROAS, una subvenció impròpia
en concepte de crèdit subvencionat a Reus Serveis Municipals i a l’Hospital Universitari
Sant Joan de Reus per la part de la liquidació d’interessos a tipus del 0%,
instrumentalitzada mitjançant els acords primer i segon anteriors, per un import de
146.444,38 € durant l’exercici de 2016 i de 113.972,96 € per a l’exercici 2017.

Cinquè: Comunicar aquest acord a les entitats afectades.”

En data 4 de juliol de 2016 amb núm. De registre d’entrada 30562 va ser presentat recurs
de reposició contra aquest acord per part del Grup Municipal del Partit Popular de
Catalunya.

La motivació del recurs de reposició presentat ha estat la següent:

1) Infracció de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera.

En relació a la normativa d’estabilitat pressupostària cal analitzar l’afectació d’aquest acord
sobre:

- Efecte sobre l’Estabilitat pressupostària

- Efecte sobre la sostenibilitat financera

a) Efecte sobre l’Estabilitat pressupostària
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L’Estabilitat pressupostària es mesura d’acord amb el Sistema de Europeu de Comptes
Nacionals i Regionals.

Per a l’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària cal estar al que
disposa l’art. 15 del RD 1467/2007, de 2 de novembre, pel que s’aprova el reglament de
desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’Estabilitat Pressupostària, en la
seva aplicació a les entitats locals, el qual preveu: “Se entenderá cumplido el objetivo de
estabilidad cuando los presupuestos iniciales o, en su caso, modificados, y las
liquidaciones presupuestarias de los sujetos comprendidos en el artículo 4.1 del presente
reglamento, alcancen, una vez consolidados, y en términos de capacidad de financiación.”

Els subjectes compresos a l’art. 4.1 del Reglament aprovat pel RD 1463/2007 són els
següents:

- Les entitats locals.

- Els seus organismes autònoms.

- Els ens públics dependents d’aquelles, que presten serveis o produeixin béns no
finançats majoritàriament amb ingressos comercials.

És l’anomenat Sector Administracions Públiques (AAPP), el qual tal i com estableix l’art. 15
del RD 1463/2007, s’avaluarà el compliment de l’objectiu d’estabilitat “una vez
consolidados, y en términos de capacidad de financiación”, mai amb caràcter individual,
que es troba reservat per als ens classificats, en termes de comptabilitat nacional, com a
Societats no financeres.

Doncs fets aquests aclariments, cal avaluar l’impacte d’aquest acord sobre l’estabilitat
pressupostària del Grup AAPP de l’Ajuntament de Reus, així com els acords derivats del
Consell d’Administració de Reus Serveis Municipals de 8 de juny de 2016.

En primer lloc, les 3 entitats afectades per l’acord de 3 de juny de 2016 són les següents:

- Ajuntament de Reus (Grup AAPP)

- HUSJR (Grup AAPP)

- Reus Serveis Municipals (Societat no financera)

El resum de les afectacions, a efectes d’estabilitat pressupostària, segons els acords presos
el dia 3 de juny de 2016 pel Ple de l’Ajuntament de Reus i el dia 8 de juny de 2016 pel
Consell d’Administració de Reus Serveis Municipals és el següent:

Grup AAPP

Ingressos no fi-
nancers

Despesa no 
financera Concepte

Ajuntament -146.444,38  Interès a tipus 0% 2016 HUSJR i RSM

HUSJR  -100.168,22 Interès a tipus 0% 2016 HUSJR

HUSJR 1.125.000,00 0,00 Aportació RSM contribució reducció dèficit HUSJR

TOTALS 978.555,62 -100.168,22
Capacitat de fi-
nançament 1.078.723,84
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Per tant, l’efecte dels acords adoptats, és un increment de la capacitat de finançament de
1.078.723,84 €, per tant, no solament no es posa en risc l’estabilitat pressupostària del
Grup AAPP si no que es veu reforçada en virtut dels acords adoptats.

b) Efecte sobre la sostenibilitat financera

Al respecte cal dir que l’anàlisi efectuat sobre l’estabilitat pressupostària és vàlid també per
a la sostenibilitat financera, en tant que la seva avaluació s’ha de fer conjuntament per al
grup AAPP, per tant, allò que es liquida a tipus del 0% per a l’ens prestamista (Ajuntament)
i suposa una merma d’ingressos de l’operació és una menys càrrega financera per al
prestatari (HUSJR), de fet a efectes consolidats l’efecte és neutre.

Pel que fa a RSM, al tenir la qualificació de Societat no financera, la carència pel període
acordat d’amortització només posposa en el temps la seva devolució (s’allarga el termini de
retorn) a una societat que no presenta problemes per al seu retorn.

La modificació de les condicions de l’operació també compleixen el principi de prudència
financera previst a l’art. 4.3 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril d’Estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera.

2) Infracció del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de
les hisendes locals.

A aquest respecte cal analitzar els efectes pressupostaris derivats de l’acord del Ple de
l’Ajuntament de Reus de 3 de juny de 2016, relatius en aquest cas si amb caràcter
individual a l’Ajuntament de Reus, atès que no es tracta d’una modificació del pressupost,
caldrà estar al moment de la liquidació per analitzar el seu impacte, en tot cas, suposant
que l’execució de la resta del pressupost fos neutre (d’acord amb les previsions inicials i les
seves modificacions), els efectes sobre la liquidació del pressupost serien els següents:

- Menys ingressos per capítol 5 (ingressos patrimonials derivats de la liquidació a tipus
d’interès del 0%), per valor de 146.444,38 €

- Menys ingressos per capítol 8 (variació d’actius financers derivats de l’addició de períodes
de carència en operació de crèdit), per valor de 579.894,13 €

Això suposa uns menys ingressos en el moment de la liquidació de 726.338,51 €

El propi acord de Ple del 3 de juny de 2016 al seu apartat tercer el següent:

“Tercer: Acordar en els termes previstos a l’art. 18 de la LOEPSF 2/2012, la no disposició
com a font de finançament de modificacions pressupostàries amb càrrec al romanent de
tresoreria per a despeses generals per la quantia de 726.338,51 €.”

És a dir, l’Ajuntament ha acordat expressament la no disposició d’un actiu financer
disponible durant l’exercici de 2016 per un valor equivalent als menys ingressos esperats
fruit del citat acord.
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D’aquesta manera el potencial desequilibri financer que, en termes de la Llei d’hisendes
locals, obliguen a les entitats locals a prendre mesures de sanejament financer (art. 193.3),
està definit com la presentació d’un romanent de tresoreria per a despeses generals amb
signe negatiu, aquest efecte negatiu sobre el romanent de tresoreria derivat dels acords de
Ple de 3 de juny de 2016 restaria neutralitzat per la no aplicació del part del romanent de
tresoreria existent a 31 de desembre de 2015, mesura adoptada en el mateix acord.

3) Infracció del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei
municipal i de règim Local de Catalunya i la Llei 8/1989, de 13 d’abril, de Taxes i preus
públics.

A aquest respecte cal dir que el recurs de reposició presentat no esmenta cap article o
precepte contingut concret en aquestes normes, que impossibiliten, a manca de concreció,
la seva possible resolució.

4) Altres aspectes continguts al recurs de reposició

Pel que fa a la qüestió de l’aportació que eventualment faci Reus Serveis Municipals a
l’HUSJR ho és en virtut d’un acord del Consell d’Administració, ja que l’acord de Ple no fa
cap esment a la possible disminució de l’esforç inversor de Reus Serveis Municipals.

Per tant l’objecte del recurs, en aquest extrem, no pot prosperar en tant que no forma part
dels acords presos pel Ple de l’Ajuntament de Reus en data 3 de juny de 2016.

Vist l’informe de la Intervenció municipal que acompanya l’expedient.
 
Amb aquests antecedents, el Ple de l’Ajuntament de Reus acorda:

Primer: Desestimar el recurs de reposició presentat pel Grup Municipal del PPC de Reus
contra l’acord de 3 de juny de 2016 d’autorització de modificació de les condicions
financeres dels crèdits concedits a Reus Serveis Municipals i a l’Hospital Universitari Sant
Joan de Reus, d’acord amb l’expressat a la part expositiva.

Segon: Notificar aquest acord als interessats."

LA SRA. LLAURADÓ EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:
Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio), 2 vots en contra (PP: Sr.
Domènech i Sra. Compte) i 4 abstencions (CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras,  Labrador).
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10. Recursos Humans. Aprovació d'acord relatiu a la jornada de treball del personal
que modifica parcialment l'acord del Ple de 4 de març de 2016.

"Vista la proposta del departament de Recursos Humans i una vegada portada a terme la
preceptiva negociació i havent arribat amb un acord amb la Junta de personal i Comitè
d’empresa d’aquest Ajuntament en data 6 de juliol de 2016, previ dictamen de la Comissió
Informativa de Serveis Generals i Econòmics, proposa al Ple l’adopció dels següents acords:

Primer.- Que el personal de l’Ajuntament que la seva jornada de treball coincideixi amb el
31 de desembre nit (de 22:00 h a 06:00 h), 5 de gener tarda (14:00 h a 22:00 h), 28 de
juny tarda (14:00 h a 22:00 h) i nit (de 22:00 h a 06:00 h), 29 de juny tarda (14:00 h a
22:00 h) i 25 de setembre tarda (14:00 h a 22:00 h) percebran una productivitat de 100.-€.
i el personal que en aquests mateixos dies i hores exclusivament, hagin de realitzar treballs
extraordinaris fora de la seva jornada laboral percebran 30.-€ per hora treballada
independentment de la seva categoria. Queda exclòs el personal que tingui un altre tipus
de compensació econòmica. 

Segon.- El personal de l'Ajuntament que hagi de treballar en torn de nit percebrà una
nocturnitat per nit real treballada de 15,00 € /nit.

Tercer.- Per assistir a judicis per raó del servei, fora de la jornada laboral s'abonaran 60.-€,
també s'abonaran si la persona està de baixa.

Quart.- Els anteriors acords tindran efectes de 1er. de març de 2016."

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

S'absenta de la sessió el Sr. Morales

11. Recursos Humans. Sol·licitud de compatibilitat de l'exercici amb una segona
activitat pública presentada per una funcionària de l'Ajuntament de Reus.

"Vista la sol·licitud presentada per la Sra. Ana Belén Sánchez Monterroso que ocupa una
plaça de Tècnica d'Administració General de la plantilla del personal funcionari d’aquesta
Corporació, interessant declaració de compatibilitat de l’exercici de llur lloc de treball en
aquest Ajuntament amb la corresponent activitat pública per a exercir funcions de suport a
la Secretaria General de la Mancomunitat Intermunicipal “Serveis Mancomunats
d’Incineració de Residus Urbans”

Considerant que la vigent normativa en matèria d’incompatibilitats del personal al servei de
les entitats locals, permet efectuar declaració de compatibilitats de l’exercici d’un lloc de
treball a l’administració local, amb les activitats privades, docents i del sector públic, en
determinats supòsits i condicions (arts. 324, 325, 326, 329, 330, 335, 343 del Reglament
del personal al servei de les entitats locals).
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Vistos els articles 321 i següents del Reglament del personal al servei de les entitats locals i
els aplicables de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al
servei de les administracions públiques, la Llei 21/2987, de 26 de novembre,
d’incompatibilitats del personal al servei de l’administració de la Generalitat de Catalunya,
la disposició final tercera del Real Decret Llei 5/2015, de d’octubre pel qual s’aprova el Text
Refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic , i amb el previ dictamen de la
Comissió Informativa de Serveis Generals i Econòmics i a proposta de la Comissió
Informativa de Serveis Generals i Econòmics S’ACORDA:

Primer. Declarar la compatibilitat de l’exercici del lloc de treball ocupat per la funcionària al
servei d’aquesta Corporació Sra. Ana Belén Sánchez Monterroso, amb la corresponent
activitat pública de suport a la Secretaria General de la Mancomunitat Intermunicipal
“Serveis Mancomunats d’Incineració de Residus Urbans  sol·licitada.

Segon. Aquesta declaració ve subjecte al compliment de les condicions previstes en els
articles 324, 325, 326, 329, 330, 335, 343 del Reglament del personal al servei de les
entitats locals i més concretament el personal autoritzat no podrà realitzar les activitats
següents:

Aquelles que tinguin per clients persones físiques o jurídiques amb interessos econòmics a
la ciutat de Reus.

Aquelles que el seu resultat hagi de ser sotmès a autorització, llicència, permís, ajuda
financera o control de l’Ajuntament de Reus.

Les que es relacionin directament amb la que realitza en la unitat o servei a què estigui
adscrit el personal autoritzat.

Aquelles que requereixin o puguin requerir la coincidència d’horari o la presència física del
personal amb el que tingui atribuït en l’Ajuntament.

Les què el assumptes en què intervingui o hagi intervingut en els dos darrers anys o en els
que hagi d’intervenir per raó del lloc públic.

Aquelles que es tractin de gestories, mediació, representació i defensa d’interessos de
particulars davant l’Ajuntament de Reus o dels seus organismes autònoms.

El personal no podrà invocar la seva condició pública, ni fer-ne ús, per a l’exercici de cap
activitat.

Tercer. Els efectes dels anteriors acords seran des de la data d’avui."

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

S'incorpora a la sessió el Sr. Morales.
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12. Serveis Adjunts a la Secretaria General. Ratificació de l'acord de dissolució del
Consorci d'Inversions Públiques.

"L'Ajuntament de Reus, per acord del ple de data 10 d'octubre de 2008, va aprovar
inicialment l'expedient relatiu a la creació del Consorci d'Inversions Públiques (CIP), així
com els seus estatuts. Els anuncis pertinents van ser publicats al Butlletí Oficial de la
Província de Tarragona número. 251, de data 29 d'octubre de 2008, al Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya número 5250, de data 4 de novembre de 2008, i al tauler
d'anuncis de la corporació. Aquest acord, relatiu a la constitució del consorci i d'aprovació
dels seus estatuts, va esdevenir definitiu atès que durant el termini d'exposició al públic no
es van presentar al·legacions, esmenes ni reclamacions en contra, de conformitat amb el
que es va preveure a l'acord plenari esmentat. Per la qual cosa, es van publicar els seus
estatuts al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona número 27, de data 3 de febrer de
2009.
 
El 12 de març de 2009 es va constituir aquest Consorci, com una entitat pública de caràcter
associatiu, voluntària, de caire local, dotada de personalitat jurídica plena i independent
dels seus membres per a la seva consecució de la seva finalitat, essent les entitats
fundacionals: l'Ajuntament de Reus, l'Ajuntament de Tortosa i l'Ajuntament d'Amposta; a les
quals es va adherir, amb posterioritat, l'Ajuntament de Deltebre, en concret, el 29 de juliol
de 2009.

Segons els seus estatuts, aquest Consorci té per objecte, entre altres finalitats: l'execució
d'obres en general i obres d'urbanització, d'infraestructura, de construcció d'immobles, i
d'equipaments tant públics com privats; així com la promoció, la construcció, la participació
i la gestió de centres i equipaments educatius, culturals, esportius, socials, firals i
congressuals.

El Consell Plenari del Consorci d'Inversions Públiques, en sessió de data 7 de juliol de 2016,
ha aprovat la dissolució d'aquest Consorci.

En concret, els acords adoptats per part del Consorci han estat els següents:

«PRIMER. Aprovar inicialment la dissolució del Consorci d'Inversions Públiques, que
compta amb un balanç amb tots els comptes d'actiu i passiu igual a zero. 

SEGON. Sotmetre els acords d'aprovació inicial de la dissolució del Consorci
d'Inversions Públiques, un cop hagin estat adoptats per tots els ens consorciats, a
informació pública, per un termini de 30 dies, mitjançant anuncis al Butlletí Oficial
de la Província de Tarragona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.
Transcorregut el termini d'informació pública, sense la presentació d'al·legacions,
esmenes ni reclamacions, l'acord de dissolució d'aquest consorci esdevindrà
definitivament aprovat.

TERCER. Un cop aprovada definitivament la dissolució del Consorci d'Inversions
Públiques, publicar-la al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona i al Diari
Oficial de la Generalitat de Catalunya.
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QUART. Encarregar a l’Ajuntament de Reus que porti a terme els tràmits
d’informació pública respecte al procediment referit i determinar, en conseqüència,
que els anuncis relatius a la dissolució tindran caràcter col·lectiu i substituiran, si
així ho acorden les entitats consorciades, els que haurien de publicar
separadament cadascuna d’elles; així com la resta de tràmits legals i reglamentaris
establerts. 

CINQUÈ. Facultar a la Presidència, per dictar les disposicions complementàries i
oportunes per a la deguda efectivitat dels acords presos durant aquesta sessió, i
també per sol·licitar la cancel·lació de la inscripció del Consorci d'Inversions
Públiques en els registres públics corresponents.»

Al respecte, cal tenir en compte que l'article 7 dels estatuts preveu que és necessari que
cadascun dels ens consorciats ratifiqui expressament l'acord relatiu a la dissolució.

En l’informe jurídic conjunt emès el dia 10 de març de 2015 per la Secretaria i la
Intervenció Generals de l'Ajuntament de Reus, es recomana la dissolució del Consorci i es
determina que aquest consorci presenta un balanç amb tots els comptes d'actiu i passiu
igual a zero.

D'acord amb l'article 324 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el
Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals (en endavant, ROAS), i l’article 20 dels
estatuts del Consorci d'Inversions Públiques, que regulen les causes de dissolució,
liquidació dels consorcis i el procediment a seguir.

Així com els articles 12 i següents de la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització
del Sector Públic i altres mesures de reforma administrativa.

L'article 47.2 apartat g) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim
local, que estableix el quòrum necessari de majoria absoluta per a la creació, modificació o
dissolució de mancomunitats o altres organitzacions associatives, així com l’adhesió i
l’aprovació i modificació dels estatuts, i els mateixos termes l’article 114.3.d) del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya. I vist el que determina l’article 312 del ROAS.

Per tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Generals i
Econòmics, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

Primer. Ratificar els acords anteriorment transcrits i, en especial, el relatiu a la dissolució del
Consorci d'Inversions Públiques, adoptat pel Consell Plenari d'aquest ens, en sessió
celebrada el 7 de juliol de 2016.

Segon. Aquest Ajuntament de Reus durà a terme els tràmits d'informació pública relatius al
procediment de dissolució del Consorci d'Inversions Públiques, de manera que els anuncis
corresponents tindran caràcter col·lectiu i substituiran els que haurien de publicar
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separadament cadascuna d'elles, així com la resta de tràmits legals i reglamentàriament
establerts.

Tercer. Notificar els anteriors acords als ajuntaments de Tortosa, Amposta i Deltebre."

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 23 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; ERC-
MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS:
Srs. Cervera i Rubio) i 3 abstencions ( PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).

S'absenta de la sessió la Sra. Martínez.

13. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Aprovació de la revisió de
preus de la concessió administrativa del servei públic integral de recollida de residus
sòlids urbans i de neteja viària de Reus.

"Atès que es va aprovar per Acord Plenari de 24 de juliol de 2009, el plec de clàusules
administratives i tècniques particulars, on s’establien les disposicions que havien de regir la
contractació de la gestió de servei públic amb concessió administrativa, relativa a la neteja
de l’espai públic i de recollida de residus municipals a la ciutat de Reus, així com el transport
dels residus procedents del servei de neteja i de recollida als centres de tractaments indicats
per l’Ajuntament.

Atès que per Acord Plenari de 4 de desembre de 2009 es va adjudicar provisionalment
l’esmentat contracte a l’empresa FOMENTO DE CONSTRUCCIONES Y CONTRATAS SA, i per
Decret de l’Alcaldia número 4352 de 30 de desembre de 2009 es va adjudicar
definitivament a l’empresa indicada.

Atès que el contracte administratiu es va formalitzar en data 1 de gener de 2010.

Atès que per Acord del Ple de data 15 d’abril de 2011 es va aprovar un conjunt de
modificacions proposades en l’Informe de l’Àrea de Medi Ambient, de data 11 d’abril de
2011, en relació al contracte de gestió del servei públic de Neteja de l’Espai Públic i de
Recollida de Residus municipals, les quals van ser acceptades per l’empresa contractista, i
una de les quals era la modificació de la fórmula de revisió de preus.

Atès que en data 29 d’abril de 2011 es va formalitzar la modificació del contracte de
referència, en la clàusula vuitena del qual hi consta la nova fórmula de revisió de preus.

Atès que d’acord amb la clàusula quarta del contracte administratiu subscrit en data 1 de
gener de 2010, els preus es revisaran una vegada transcorregut el primer any d’execució del
contracte, i l’adjudicatari presentarà una proposta de revisió a l’Administració, la qual ha de
ser aprovada per l’Ajuntament de Reus.
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Atès que per Acord de la Junta de Govern Local de data 21 de setembre de 2012, entre
altres extrems, es va rectificar la formula de revisió de preus que consta a la clàusula
vuitena del modificat del contracte administratiu formalitzat en data 29 d’abril de 2011,
quedant de la següent manera:

Pn= Pn-1 *(1+ Krev n)

On:
Pn = Nou preu calculat per l’any n
Pn-1 = Preu de la contracta de l’any anterior
Krev n = (0,85 * IPC n-1)
IPC n-1 = Índex oficial de preus estatal de l’any anterior.

Atès que per acord del Ple de data 13 de juliol de 2015 es va aprovar la revisió de preus
corresponent a l’any 2015, resultant-ne un import total del contracte de 10.603.828,69
euros (IVA exclòs), essent 11.664.211,56 euros (IVA al 10% inclòs).

Atès que per acord del Ple de data 28.12.2015, i formalitzat mitjançant addenda al
contracte de data 25.01.2016 es va aprovar la modificació de contracte proposada a
l’informe de l'Àrea de Medi Ambient de data 19.12.2015, en relació al contracte, en el sentit
de, per una banda, l'adquisició d'una pala excavadora, per un import total anual de
27.304,89 euros, i per l'altra, en la substitució dels sistemes d'elevació dels contenidors
soterrats de càrrega lateral del Raval del Pallol i de la Plaça del Mercadal, per un import
total anual de 24.984,87 euros, resultant-ne un import total anual de la modificació del
contracte de 52.289,76 euros, (més l’IVA que correspongui).

Vist l’informe emès pel Cap de Serveis de Medi Ambient de data 09.05.2016.

Vist l’informe de l’Interventor de data 2 de juny de 2016, d’acord amb el qual l’import del
contracte és el resultant del preu acordat pel Ple de data 13 de juliol de 2015 més
l’aplicació de l’IPC d’aquest exercici (0 % * 0,85 = 0 %), d’acord amb els següents càlculs:

Preu revisat ex. 2015 (IVA exclòs) 10.603.828,69 €
Preu revisat ex. 2015 (IVA inclòs) 11.664.211,56 €
Coeficient de revisió exercici de 2016 0 %
Import revisió de preus ex. 2016 IVA exclòs 0,00 €
Preu revisat ex. 2016 IVA exclòs 10.603.828,69 €
Ampliació del contracte (addenda de 25.01.16) 52.289,76 €
Preu total revisat ex. 2016 IVA inclòs al 10% 11.721.730,30 €

Vist el que disposa l’article 51, en relació a la disposició addicional segona apartat segon
del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la
Llei de Contractes del Sector Públic (en endavant TRLCSP), en virtut de la qual aquesta
competència correspon al Ple, i a proposta de la Comissió Informativa de Serveis Generals i
Econòmics de data 11 de juliol de 2016, s'acorda: 
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Primer. Aprovar la revisió de preus, corresponent a l’any 2016, del contracte de gestió de
servei públic amb concessió administrativa, relatiu a la neteja de l’espai públic i de recollida
de residus municipals a la ciutat de Reus, així com el transport dels residus procedents del
servei de neteja i de recollida als centres de tractaments indicats per l’Ajuntament, resultant-
ne un import total del contracte per a l’any 2016 de 10.656.118,45 euros (IVA exclòs),
essent 11.721.730,30 euros (IVA al 10% inclòs).

Segon. Atorgar els recursos legals oportuns."

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 19 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs. Vallès, Martín; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i
Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6 vots en contra
(Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).

S'incorpora a la sessió la Sra. Martínez.

14. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Aprovació de la revisió de les
tarifes de la concessió administrativa d’explotació de l’aparcament públic del Centre
del Pallol.

"Atès que per Acord de Ple de data 04.08.1999, es va adjudicar a l’empresa ALEDORA SA la
concessió per a l’execució del polígon núm. 2 del PERI del Nucli Antic i per a la construcció
i explotació d’un aparcament, formalitzant-se el corresponent contracte administratiu en
data 01.10.1999, i essent aprovada la subrogació de l’empresa JOSEL SL en tots els drets i
obligacions de l’empresa ALEDORA SA per acord de la Junta de Govern Local de data
22.07.2005.

Atès que en data de 8 de març de 2006, es va formalitzar l’escriptura pública de la
concessió administrativa de l’explotació de l’aparcament públic, davant del notari de
l’Il·lustre Col·legi de Catalunya, Sr. José Manuel Vañó Gironès, amb número 243 del seu
protocol. 

Atès que en data de 20.02.2007, l’empresa JOSEL SL va presentar al Registre General de
l’Ajuntament escrit pel qual es comunicava a la corporació municipal que era voluntat de la
societat concessionària procedir a l’obertura de l’aparcament en data 18.05.2007.

Vist que d’acord amb els termes que s’estableixen a la clàusula 10 c) del plec de condicions
tècniques que regula el contracte de concessió de l’execució del polígon 2 del Pla Especial
de Reforma Interior del Casc Antic, i construcció i explotació d’un aparcament, disposa que
les tarifes que s’estableixen seran revisades anualment, prèvia sol·licitud de l’adjudicatari,
d’acord amb l’IPC, que aprovarà el Ple de la Corporació.
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Vist que per acord de la Junta de Govern Local de data 14.12.2007 es va aprovar el
Reglament de règim interior de la concessió administrativa d’explotació de l’aparcament
públic del Centre del Pallol, i es van aprovar les tarifes per a l’any 2007.

Vist que per acord del Ple de data 10 de juliol de 2015 es va aprovar la revisió de les tarifes
amb efectes 1 de juny de 2015.

Vist el que disposa l’art. 6 de l’esmentat Reglament referent a la revisió de les tarifes. 

Vist que l’empresa JOSEL SL va presentar en data al Registre general d’entrada d’aquesta
Corporació de 18 de febrer de 2016, un escrit sol·licitant la revisió de les tarifes.

Vist que segons les dades facilitades per l’Institut Nacional d’Estadística, la disminució de
l’índex general de preus de consum durant el període de maig de 2015 a maig de 2016 ha
estat del -1,0%.

Vist el que disposa l’article 51, en relació a la disposició addicional segona apartat segon
del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la
Llei de Contractes del Sector Públic (en endavant TRLCSP), en virtut de la qual aquesta
competència correspon al Ple, i a proposta de la Comissió Informativa de Serveis Generals i
Econòmics de data 11 de juliol de 2016, s'acorda: 

Primer. Aprovar la revisió de les tarifes de la concessió administrativa d’explotació de
l’aparcament públic del Centre del Pallol, sol·licitada per l’empresa JOSEL SL, amb efectes 1
de juny de 2016, segons el següent detall:

concepte període
Preu total
2015 (IVA

inclòs)
BI 2016 IVA 21%

Preu total
2016

Vehicles de 
rotació

preu per minut
El 1ers 120

minuts
0,0296 €/min 0,024203 0,005080 0,0293 €/min

Vehicles de 
rotació

preu per minut
a partir dels
121 minuts

0,0236 €/min 0,019273 0,004050 0,0233 €/min

Estances dia complet 24 hores 12,99 €/dia 10,625951 2,231450 12,86 €/dia
Abonament 
vehicles

12 hores mensual 63,75 €/mes 52,160500 10,953700 63,11 €/mes

Abonament 
vehicles

24 hores mensual 89,70 €/mes 73,394474 15,412800 88,81 €/mes

Abonament 
motos

24 hores mensual 35,42 €/mes 28,976811 6,085130 35,06 €/mes

Abonament 
bicicletes

24 hores mensual 10,63 €/mes 8,695284 1,826010 10,52 €/mes

EL SR. ENRECH EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 24 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PSC-CP:
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Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; ARA
REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 2 abstencions ( PP: Sr. Domènech i Sra. Compte).

S'absenta de la sessió el Sr. Domènech. 

SERVEIS DE TERRITORI I URBANISME

15. Servei d’Aprovisionaments, Contractació i Patrimoni.- Ratificar el decret de l'Alcaldia
de data 28 de juny de 2016 número 2016007394, pel qual s'amplia en tres mesos el
termini legalment establert, per a l'aprovació definitiva del projecte de millora, ampliació
del sanejament i connexió amb l'EDAR de Reus dels sectors situats al sud-est del terme
municipal de Reus a l'entorn de la riera de la Boella i la Baorada.

"Atès que per Acord del Ple de data 28 de desembre de 2015 es va aprovar inicialment el
projecte de millora, ampliació del sanejament i connexió amb l'EDAR de Reus dels sectors
situats al sud-est del Terme Municipal de Reus a l'entorn de la riera de la Boella i la
Baorada, amb un pressupost d'execució per contractar de 2.011.207,79€ (IVA inclòs).

Vist que d'acord amb l'article 37.5 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el
Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, el termini per a l'aprovació definitiva
del projecte és de sis mesos des de l'aprovació inicial, i que la manca de resolució dins
d'aquest termini comporta la caducitat del procediment.

Vist que l'article 49.1 de la Llei 30/92 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, estableix que
«L’Administració, llevat que hi hagi un precepte en contra, pot concedir d’ofici o a petició
dels interessats una ampliació dels terminis establerts, que no excedeixi de la meitat
d’aquests, si les circumstàncies ho aconsellen, i amb això no es perjudiquen drets de
tercers. L’acord d’ampliació s’ha de notificar als interessats.»

Vist que d'acord amb l'esmentat precepte 49, en el seu punt 3, «la petició dels interessats
com la decisió sobre l’ampliació s’han de produir, en tot cas, abans del venciment del
termini de què es tracti. En cap cas pot ser objecte d’ampliació un termini ja vençut. Els
acords sobre l’ampliació de terminis o sobre la denegació no són susceptibles de recursos.»

Vist que en els mateixos termes es pronuncia l'article 106.3 de la Llei 26/2010, de 3
d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya.

Vist que en el present expedient resulta procedent un anàlisi detallat de les al·legacions
presentades i dels informes emesos per a la resolució de les mateixes, donada la
complexitat del projecte de les obres de referència.

En ús de les facultats que em confereix l’article 51, en relació a la disposició addicional
segona, apartat primer, del TRLCSP, HE RESOLT: 
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Primer.-Ampliar tres mesos el termini legalment establert, per a l'aprovació definitiva del
projecte de millora, ampliació del sanejament i connexió amb l'EDAR de Reus dels sectors
situats al sud-est del Terme Municipal de Reus a l'entorn de la riera de la Boella i la Baorada.

d)Segon.-Notificar l’adopció d’aquest decret als interessats segons el que disposa l’article 49
de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim jurídic de les Administracions Públiques i
del procediment administratiu comú."

L'ALCALDE EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat. 

16. Patrimoni del Sòl. Aprovació de la rectificació i verificació de la relació de bens
immobles que s'integren a l'Inventari General.

"Atès que de conformitat amb la normativa vigent els ens locals han de portar un Inventari
General en el que s’integren, entre altres, els bens immobles de la Corporació. A l’inventari
de bens immobles hi han de relacionar tots els immobles que integren el patrimoni, fent
constar amb el suficient detall, les mencions necessàries per la seva identificació i les que
resultin precises per reflectir la seva situació jurídica i el destí o ús a que estan essent
destinats.

Atès que l’Ajuntament disposa i actualitza -quan es produeix una variació- la relació de
bens immobles municipals que s’integren a l’ Inventari General, que conte les mencions
d’identificació requerides, essent procedimentalment procedent procedir a l’aprovació de la
rectificació (en funció de les variacions produïdes) i verificació de la relació de bens
immobles que s’integren a l’Inventari General. A l’expedient administratiu hi ha incorporada
la relació referida.

Per tot l’exposat, de conformitat a l’establert a la Llei 7/85, de 2 d’abril, Decret Legislatiu
2/2003, de 28 d’abril i al Reglament de Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya, i a
proposta de la Comissió Informativa de Serveis de Territori i Urbanisme, s'acorda:

Aprovar la rectificació i verificació de la relació de bens immobles que s’integren a
l’Inventari General."

EL SR. ARZA EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 18 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sra. Compte;
ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 7 abstencions (CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales,
Figueras,  Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).

S'incorpora a la sessió el Sr. Domench i s'absenten la Sra. Labrador i el Sr. Vidal
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17. Medi Ambient – Salut Pública. Imposició de sancions per infracció de la normativa
sobre tinença d'animals potencialment perillosos.

17a) Exp. núm. 771/14. Atès que per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Medi Ambient i
Ocupació de data 12.02.16 es va iniciar un procediment sancionador contra la Sra. S.G.E. per
la suposada comissió d’una infracció greu tipificada a l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23
de desembre, sobre el Règim Jurídic per a la tinença d’animals potencialment perillosos, pel
fet de portar a la zona de l’Avinguda Països Catalans i carrer Doctor Ferran un gos de raça
Pitbull sense morrió. 

Aquest decret juntament amb el plec de càrrecs formulat per la instructora va ser notificat a
l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 64 de data 15.03.16 i
al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la notificació en el domicili
de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que s’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que preveuen
els articles 14 i següents de l’Ordenança general reguladora del procediment  per a l’exercici
de la potestat sancionadora de l’Ajuntament de Reus.

Atès que la instructora ha formulat en data 07.04.16 la proposta de resolució, la qual ha estat
notificada a l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 139 de
data 09.06.16 i al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la
notificació en el domicili de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en resulta
responsable la Sra. S.G.E.

Vista la proposta de resolució efectuada per la instructora de l’expedient, en la qual es
proposa imposar una sanció de 301 euros a l’empara de l’article 13.5) de la Llei 50/1999,
de 23 de desembre.

Vist el que disposa l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos
considerats potencialment perillosos, segons modificació feta per la Llei 7/2004, de 16 de
juliol, de mesures fiscals i administratives, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis
de Territori i Urbanisme del dia 11 de juliol de 2016,  S’ACORDA:

PRIMER.- Imposar a la Sra. S.G.E. com a responsable d’una infracció qualificada com a greu
tipificada a l’article 13.2.d de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, la sanció consistent en una
multa de 301 euros.

S'haurà de fer efectiu aquest import a les Oficines de la Recaptació Municipal situades al
carrer Sant Llorenç, núm. 25 de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els
següents terminis:

Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se, des de la
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil fins
l’immediat hàbil següent:
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Si la notificació es realitza entre els dies 16 i  el darrer del mes, el pagament haurà de fer-se,
des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si aquest
no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Una vegada transcorreguts els terminis assenyalats per al pagament en període voluntari,
sense haver-se efectuat l'ingrés, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, amb el  recàrrec,
interessos de demora i despeses del procediment que corresponguin.

SEGON.- Atorgar els recursos legals procedents.”

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 16 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras;
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA
REUS: Srs. Cervera i Rubio) 5 vots en contra ( CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana) i 3 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).

17b) Exp. núm. 374/15. Atès que per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Medi Ambient i
Ocupació de data 11.02.16 es va iniciar un procediment sancionador contra el Sr. V.S.C. per la
suposada comissió d’una infracció greu tipificada a l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23
de desembre, sobre el Règim Jurídic per a la tinença d’animals potencialment perillosos, pel
fet de portar a la plaça Pau Picasso un gos de raça Pitbull sense morrió i deslligat. 

Aquest decret juntament amb el plec de càrrecs formulat per la instructora va ser notificat a
l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 64 de data 15.03.16 i
al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la notificació en el domicili
de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que s’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que preveuen
els articles 14 i següents de l’Ordenança general reguladora del procediment  per a l’exercici
de la potestat sancionadora de l’Ajuntament de Reus.

Atès que la instructora ha formulat en data 07.04.16 la proposta de resolució, la qual ha estat
notificada a l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 139 de
data 09.06.16 i al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la
notificació en el domicili de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en resulta
responsable el Sr. V.S.C.

Vista la proposta de resolució efectuada per la instructora de l’expedient, en la qual es
proposa imposar una sanció de 301 euros a l’empara de l’article 13.5) de la Llei 50/1999,
de 23 de desembre.
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Vist el que disposa l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos
considerats potencialment perillosos, segons modificació feta per la Llei 7/2004, de 16 de
juliol, de mesures fiscals i administratives, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis
de Territori i Urbanisme del dia 11 de juliol de 2016,  S’ACORDA:

PRIMER.- Imposar al Sr. V.S.C. com a responsable d’una infracció qualificada com a greu
tipificada a l’article 13.2.d de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, la sanció consistent en una
multa de 301 euros.

S'haurà de fer efectiu aquest import a les Oficines de la Recaptació Municipal situades al
carrer Sant Llorenç, núm. 25 de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els
següents terminis:

Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se, des de la
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil fins
l’immediat hàbil següent:

Si la notificació es realitza entre els dies 16 i  el darrer del mes, el pagament haurà de fer-se,
des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si aquest
no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Una vegada transcorreguts els terminis assenyalats per al pagament en període voluntari,
sense haver-se efectuat l'ingrés, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, amb el  recàrrec,
interessos de demora i despeses del procediment que corresponguin.

SEGON.- Atorgar els recursos legals procedents.“

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 16 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras;
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA
REUS: Srs. Cervera i Rubio) 5 vots en contra ( CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana) i 3 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).

17c) Exp. núm. 543/15. Atès que per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Medi Ambient i
Ocupació de data 11.02.16 es va iniciar un procediment sancionador contra el Sr. G.Ll.S. per la
suposada comissió d’una infracció greu tipificada a l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23
de desembre, sobre el Règim Jurídic per a la tinença d’animals potencialment perillosos, pel
fet de portar al carrer Alt del Carme un gos de raça American Staffordshire Terrier sense morrió
i deslligat. 

Aquest decret juntament amb el plec de càrrecs formulat per la instructora va ser notificat a
l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 68 de data 19.03.16 i
al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la notificació en el domicili
de l’interessat malgrat haver-se intentat.
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Atès que s’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que preveuen
els articles 14 i següents de l’Ordenança general reguladora del procediment  per a l’exercici
de la potestat sancionadora de l’Ajuntament de Reus.

Atès que la instructora ha formulat en data 15.04.16 la proposta de resolució, la qual ha estat
notificada a l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 114 de
data 11.05.16 i al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la
notificació en el domicili de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en resulta
responsable el Sr. G.Ll.S.

Vista la proposta de resolució efectuada per la instructora de l’expedient, en la qual es
proposa imposar una sanció de 301 euros a l’empara de l’article 13.5) de la Llei 50/1999,
de 23 de desembre.

Vist el que disposa l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos
considerats potencialment perillosos, segons modificació feta per la Llei 7/2004, de 16 de
juliol, de mesures fiscals i administratives, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis
de Territori i Urbanisme del dia 11 de juliol de 2016,  S’ACORDA:

PRIMER.- Imposar al Sr. G.Ll.S. com a responsable d’una infracció qualificada com a greu
tipificada a l’article 13.2.d de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, la sanció consistent en una
multa de 301 euros.

S'haurà de fer efectiu aquest import a les Oficines de la Recaptació Municipal situades al
carrer Sant Llorenç, núm. 25 de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els
següents terminis:

Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se, des de la
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil fins
l’immediat hàbil següent:

Si la notificació es realitza entre els dies 16 i  el darrer del mes, el pagament haurà de fer-se,
des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si aquest
no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Una vegada transcorreguts els terminis assenyalats per al pagament en període voluntari,
sense haver-se efectuat l'ingrés, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, amb el  recàrrec,
interessos de demora i despeses del procediment que corresponguin.

SEGON.- Atorgar els recursos legals procedents.“

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT
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Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 16 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras;
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA
REUS: Srs. Cervera i Rubio) 5 vots en contra ( CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana) i 3 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).3

17d) Exp. núm. 725/15. Atès que per decret del Regidor delegat de l’Àrea de Medi Ambient i
Ocupació de data 09.02.16 es va iniciar un procediment sancionador contra el Sr. F.M.C. per la
suposada comissió d’una infracció greu tipificada a l’article 13.2.d) de la Llei 50/1999, de 23
de desembre, sobre el Règim Jurídic per a la tinença d’animals potencialment perillosos, pel
fet de portar al carrer Robert Gerhard un gos de raça American Staffordshire Terrier sense
morrió. 

Aquest decret va ser notificat a l’interessat en data 23.02.16 juntament amb el plec de càrrecs
formulat per la instructora.

Atès que s’ha tramitat el corresponent procediment sancionador d’acord amb el que preveuen
els articles 14 i següents de l’Ordenança general reguladora del procediment  per a l’exercici
de la potestat sancionadora de l’Ajuntament de Reus.

Atès que la instructora ha formulat en data 29.03.16 la proposta de resolució, la qual ha estat
notificada a l’interessat mitjançant edicte publicat al Boletín Oficial del Estado núm. 139 de
data 09.06.16 i al tauler d’anuncis de la Corporació en no haver-se pogut practicar la
notificació en el domicili de l’interessat malgrat haver-se intentat.

Atès que de la instrucció del procediment resulten provats els fets imputats i que en resulta
responsable el Sr. F.M.C.

Vista la proposta de resolució efectuada per la instructora de l’expedient, en la qual es
proposa imposar una sanció de 301 euros a l’empara de l’article 13.5) de la Llei 50/1999,
de 23 de desembre.

Vist el que disposa l’article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de gossos
considerats potencialment perillosos, segons modificació feta per la Llei 7/2004, de 16 de
juliol, de mesures fiscals i administratives, a proposta de la Comissió Informativa de Serveis
de Territori i Urbanisme del dia 11 de juliol de 2016,  S’ACORDA:

PRIMER.- Imposar al Sr. F.M.C. com a responsable d’una infracció qualificada com a greu
tipificada a l’article 13.2.d de la Llei 50/1999, de 23 de desembre, la sanció consistent en una
multa de 301 euros.

S'haurà de fer efectiu aquest import a les Oficines de la Recaptació Municipal situades al
carrer Sant Llorenç, núm. 25 de Reus, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores, en els
següents terminis:
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Si la notificació es realitza entre els dies 1 i 15 del mes, el pagament haurà de fer-se, des de la
data de recepció de la notificació fins el dia 20 del mes posterior o, si aquest no fos hàbil fins
l’immediat hàbil següent:

Si la notificació es realitza entre els dies 16 i  el darrer del mes, el pagament haurà de fer-se,
des de la data de recepció de la notificació fins el dia 5 del segon mes posterior o, si aquest
no fos hàbil fins l’immediat hàbil següent.

Una vegada transcorreguts els terminis assenyalats per al pagament en període voluntari,
sense haver-se efectuat l'ingrés, s'iniciarà el procediment de constrenyiment, amb el  recàrrec,
interessos de demora i despeses del procediment que corresponguin.

SEGON.- Atorgar els recursos legals procedents.“

EL SR. RUBIO EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 16 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras;
ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA
REUS: Srs. Cervera i Rubio) 5 vots en contra (CUP: Srs./Sres. Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana) i 3 abstencions (PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez).

S'incorpora a la sessió la Sra. Labrador.

SERVEIS A LA PERSONA 

18. Benestar Social. Aprovació de l'addenda de pròrroga del conveni subscrit entre
l'Agència de l'Habitatge de Catalunya i l'Ajuntament de Reus relatiu a la cessió de la
gestió de 6 habitatges de titularitat pública per a l'any 2016.

"Atès que en data 29 de maig de 2013 es va formalitzar un Conveni de Col·laboració entre
l’Agència de l’Habitatge de Catalunya i l’Ajuntament de Reus, en virtut del qual l’Agència de
l’Habitatge de Catalunya cedia a l’Ajuntament de Reus l’ús de sis habitatges públics amb
l’objectiu de possibilitar l’accés a un habitatge públic a aquelles persones del municipi amb
especials necessitats d’atenció.

Vist que en concret l'objecte del present Conveni és l'ús dels següents habitatges del
municipi de Reus: 

- Av. Saragossa, 34 - 2 B (ref. 43-801-0085)
- Constantí, 13, 5è 1a  (ref. 43-8010-0001)
- Escultor Rocamora, 5 4t 2a (ref. 43-8010-0002) 
- Av. Carrilet, 37, 4t 4a (ref. 43-8010-0003)
- Escultor Rocamora, 9, 5è 4t (ref. 43-8010-0005)
- Mas Pellicer, 42 3r 2a (ref. 43-5040-0002)
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Atès que la clàusula setena de l’esmentat Conveni estableix que tindrà vigència d'un any, i
que es podrà prorrogar successivament per períodes d'idèntica durada, sempre i quan es
constati un ús adequat dels habitatges  i dels elements  comuns de l'edifici.

Atès que en data 10 de juliol de 2014 es va signar una addenda de prorroga del Conveni
que  va finalitzar el 29 de maig  de 2015.

Atès que en data 10 de setembre de 2015 es va signar una addenda de prorroga del
Conveni que finalitzà el 29 de maig de 2016.

Atesa la voluntat de l’Ajuntament de Reus i l’Agència de l’Habitatge de Catalunya de
continuar portant a terme la cessió de la gestió de 6 habitatges de titularitat pública per
impulsar les polítiques socials municipals d'habitatge, relacionades amb la inclusió de
persones amb especials necessitats d'atenció. 

Vist el document de renovació que consta a l’expedient de referència.

Vist l’informe emès des del departament de Serveis Socials pel qual es valora
favorablement la subscripció de la renovació de la cessió de la gestió 6 habitatges titularitat
pública.

Vist l’informe de la Intervenció municipal acreditatiu de l’existència de crèdit adequat i
suficient per atendre els compromisos corresponents a l’anualitat 2016 a la partida 30422-
2311030-202 del pressupost municipal de  despeses de 2016.

Vist el que disposen, en relació als convenis de cooperació interadministratius, els articles
108 i següents de la Llei 26/2010, del 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les
administracions públiques de Catalunya; l’article 191.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, per la qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya,
que fa referència als convenis entre la Generalitat i els ens locals per establir cooperacions
econòmiques en assumptes d’interès comú, així com en els articles 303 i següents del
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis
dels ens locals de Catalunya.
 
Vist l’article 309 del citat Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals de Catalunya,
del qual se’n dedueix que la competència per a l’aprovació d’aquests convenis
interadministratius correspon al Ple de la Corporació.

D’acord amb tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a
la Persona es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER: Aprovar la renovació del  Conveni de col·laboració entre l’Agència de l’Habitatge de
Catalunya i l’Ajuntament de Reus , per tal d’establir els termes en què col·laboraran ambdues
entitats per la cessió de 6 habitatges públics a l'Ajuntament de Reus, d’acord amb les
especificacions establertes en el mateix, del 29 de maig de 2016 al 29 de maig de 2017.
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SEGON: Aprovar la despesa de 15.735,32€, d’acord amb el que regula el Conveni i d’acord
amb el que detalla l’annex adjunt del mateix:

- Per a l’exercici 2016, 9.012,27€ equivalents a la part proporcional dels mesos de
juny a desembre de l’any 2016 amb càrrec de la partida 30422-2310820-202.

- La xifra restant, de 6.723,05€€, s’imputaran al pressupost de l’anualitat 2017, per la
qual cosa s’haurà d’habilitar crèdit adequat i suficient en l’esmentat pressupost en
el moment de la seva aprovació.

TERCER: Comunicar aquest acord a l’Agència de l’Habitatge de Catalunya, als efectes escaients.

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat.

S'incorpora a la sessió el Sr. Vidal.

19. Benestar Social. Aprovació de l'addenda del conveni marc de col·laboració amb
Càritas Interparroquial per al funcionament del menjador social de l'any 2016.

"Atès que en data 11 de juny de 2013 l’Ajuntament de Reus va subscriure un conveni marc
de col·laboració amb Càritas Interparroquial de Reus, pel funcionament i gestió del servei
de menjador social situat al carrer de Francesc Bartrina, números 6 i 8, baixos, de Reus,
amb una durada de 4 anys a comptar des de l’1 de gener de 2013.

Atès que l’Ajuntament de Reus, vol continuar col·laborant en aquest projecte, i tal i com
estableix la clàusula segona del conveni citat, per les anualitats posteriors s’ha de
formalitzar una addenda on es determinin els imports de la subvenció concedida en la
mesura que la subvenció municipal resta condicionada a l’existència de consignació
pressupostària en els pressupostos municipals de les respectives anualitats. 

Atès que l’Àrea de Benestar Social de l’Ajuntament de Reus actualment no té cap
convocatòria oberta de subvencions i tractant-se d’una situació excepcional en la que hi
concorren raons d’interès públic, social, humanitari i econòmic i considerant les dificultats i
la innecessarietat d’establir una convocatòria en règim de concurrència publica per a la
concessió d’una subvenció com la regulada en aquesta addenda del conveni citat, d’acord
amb l’establert en l’article 22.2 c) de la Llei General de Subvencions, procedeix la concessió
directa d’una subvenció.

Vist l’informe favorable emès per la Cap de Servei de Serveis Socials.

Atesa la proposta d’addenda, per a l’any 2016, obrant a l’expedient, per la qual
l’Ajuntament de Reus manifesta la voluntat de col·laborar econòmicament amb Càritas
Interparroquial de Reus, atorgant-li una subvenció directa de 75.000,00€, per les despeses
derivades del funcionament i gestió del servei de menjador social situat al Cr. Francesc
Bartrina, 6 i 8, baixos.
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Atès que el servei de menjador social, per aquest any 2016, continuarà tenint 2 línies: la
presencial en el menjador i la de carmanyoles per emportar els àpats al domicili.

Atès que a la vegada aquest menjar es servirà i distribuirà també al menjador social situat al
local que la Fundació Josep Pont i Gol té situat al carrer del Mas Abelló, 13-15 Reus, CP
43204 al Barri Sant Josep Obrer i que ha cedit per a aquest servei, que gestiona igualment
Càritas. 

Atès que Càritas Interparroquial de Reus ha previst la despesa de l’activitat que es pretén
subvencionar amb els següents conceptes i imports, si bé aquests imports podran ser
adaptats d’acord a possibles canvis d’organització, amb el vistiplau de l’Ajuntament de
Reus:

•Per l’arrendament del local, que inclourà la repercussió de les despeses corresponents a la
taxa d’escombraries i de comunitat, restant exclosa la quota corresponent de l’impost sobre
Béns Immobles, un import de despesa de 14.520€.

•Per als subministraments del local (llum, aigua, gas), un import previst de 7.000€.

•Per a les despeses diverses com telèfon, extintors d’incendis, alarma, assegurança, i despeses
de manteniment, un import previst de 1.500€.

•Per a les despeses de compra de carmanyoles, recipients isotèrmics, guants goma, tovallons,
rotllos de paper de cuina, un import previst de 1.000€.

•Per a les despeses de benzina i manteniment furgoneta que permet la recollida de menjar a
supermercat, càterings i menjadors escolars, un import previst de 980€.

•Per a la despesa de recursos humans, el Coordinador/a, un import previst de 12.000€.

•Per al càtering, un import previst de 38.000€.

Atès que existeix crèdit adequat i suficient a l’aplicació pressupostària de l’Àrea de Benestar
Social 30422-2311500-489 del pressupost municipal de l’any 2016 per atendre les
obligacions de caràcter econòmic que s’indiquen en l’esmentada addenda.   

Atès que l’Ajuntament de Reus col·laborarà en aquest projecte amb la concessió d’una
subvenció en espècie per les despeses que es generin per la neteja del local amb 10 hores
setmanals del servei de l’empresa de neteja, que per a l’any 2016 tenen un cost de
5.040,00€, IVA inclòs, que aniran a càrrec de l’aplicació pressupostària 21108-2310130-489
del pressupost vigent per  a l’any 2016.

Atès que l’entitat es troba al corrent de les obligacions tributàries i amb la Seguretat Social,
obrants a l’expedient.

Atès el que disposa l’article 28 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de
Subvencions, l’article 65 del Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel que s’aprova el
Reglament de la Llei General de Subvencions (RLGS), els articles 118 i següents del Decret
179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels
ens locals, l’article 4.1.d del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual
s’aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic, els articles 25.c) i 26 de
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l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Reus, i les Bases d’Execució del
Pressupost per a l’exercici pressupostari de 2015 de l’Ajuntament de Reus.

Atès que l’esmentada activitat supera l’import previst per a la primera anualitat, si més no
en el moment de l’aprovació del conveni marc.

Vist el que disposa l’article 174 del Reial Decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, en els seus apartats 3 i 5.

D’acord amb tot l’exposat, i amb el previ dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a
la Persona es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents ACORDS:

PRIMER: APROVAR l'Addenda per a l’any 2016 del conveni marc de col·laboració signat pels
anys 2013 a 2016 amb Càritas Interparroquial de Reus, per tal d'establir els termes en què
col·laboraran ambdues entitats en la gestió i funcionament del servei de menjador social
ubicat al c. Francesc Bartrina, número 6 i 8, baixos de Reus.

Aquesta addenda podrà veure complementat el seu contingut mitjançant la formalització de
les corresponents addendes o annexos.

SEGON: ATORGAR a Càritas Interparroquial de Reus, d'acord amb el que estableix
l’esmentada Addenda, en concepte de col·laboració, una subvenció directa de 75.000,00€
amb càrrec a l’aplicació pressupostària 30422 2311500 489 del pressupost municipal de
despeses per a l’exercici 2016.

TERCER: ATORGAR a Càritas Interparroquial de Reus, d'acord amb el que estableix l'Adden-
da, una subvenció en espècie, per a l’any 2016, per l’import total de 5.040,00€, IVA inclòs a
càrrec de l’aplicació pressupostària és 21108-2310130-489 en concepte de col·laboració en
les despeses que es generin per 10 hores de neteja del local del menjador social ubicat al
C. Francesc Bartrina, número 6 i 8 baixos de Reus.

QUART: Aprovar el reconeixement de l’obligació i procedir al pagament de les subvencions
referenciades en el segon i tercer punt del present acord en els termes que estableix
l'Addenda:

• Un pagament anticipat del 80%, és a dir 60.000€, a partir de la signatura de la
present addenda i s'efectuarà en qualitat de pagament anticipat com a lliurament
de fons amb caràcter previ a la justificació, com a finançament necessari per
executar l’acció que és objecte de subvenció. Per tal de fer efectiu aquest pagament,
l'entitat haurà d'aportar a l’Ajuntament de Reus certificacions acreditatives d'estar al
corrent de les obligacions tributàries i amb la Seguretat Social.

• El 20% restant, és a dir, 15.000€, prèvia presentació, per part del beneficiari de la
subvenció, de la pertinent justificació de l'activitat subvencionada, abans del dia 10
de gener del 2017 i en els termes previstos a la clàusula setena del conveni marc
esmentat. 
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CINQUÈ: FACULTAR a la regidora delegada de l'Àrea de Benestar Social, Sra. Montserrat
Vilella Cuadrada, per tal que formalitzi l’esmentada Addenda i els documents necessaris per
tal de fer efectius els acords anteriors. 

SISÈ: Comunicar aquest acord a Càritas Interparroquial de Reus, als efectes escaients.

SETÈ: Atorgar els recursos legals oportuns.»

LA SRA. VILELLA EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6
abstencions ( CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).

20. Salut Pública. Aprovació del Pla municipal sobre drogues 2016-2020 a la ciutat de
Reus.

“Atès que la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Reus, en cessió celebrada en data 11
de febrer de 2011, va aprovar el Pla de drogodependències de la Ciutat de Reus
corresponent al període 2011-2015.

Atès que ha finalitzat la vigència de l’actual pla i esdevé necessari elaborar-ne un de nou,
amb l’objectiu primordial d’aconseguir la corresponsabilitat de les diferents actuacions, ja
que l’abordatge de les drogues s’entén com a un fenomen multicausal i multidimensional i,
per tant, ha de tenir en compte una àmplia política social que integri el conjunt d’accions
per a millorar la salut i les condicions de vida de les persones.

Atès que en l’elaboració d’aquest nou pla s’ha fet un abordatge participatiu, transversal i
interdisciplinari per tal d’identificar noves línies de treball, prioritzar les ja existents,
aconseguir millors i més adequades estratègies per als diferents eixos plantejats i donar
respostes més coordinades i eficaces.

Vist que el pla es distribueix en 5 eixos i conté 18 objectius específics que es divideixen en
55 línies de treball específiques. A la següent taula es detalla com s’han distribuït. 

Vist l’informe emès pel Coordinador de Salut Pública en data 22 de juny de 2016, es
proposa al Ple l'adopció dels següents acords:

PRIMER.- Aprovar el PLA MUNICIPAL SOBRE DROGUES, ANYS 2016-2020, A LA CIUTAT DE
REUS.”

LA SRA. LLAURADÓ EXPLICA EL TEMA I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 
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PROPOSTES DE RESOLUCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS 

21. Proposta de la CUP  per la creació del bus universitari.

Segons les tarifes publicades pels diferents consorcis de l'Autoritat Territorial de la Mobilitat
del Camp de Tarragona que coordinen el servei d'autobús interurbà arreu del territori
autonòmic, els i les estudiants de la Universitat Rovira i Virgili del Camp de Tarragona són
les que han de pagar més diners per utilitzar aquest transport.

Aquest fet genera un greuge territorial entre els i les estudiants del Camp i les de la resta
decomarques que, a més, recau en un sector social amb escassos recursos econòmics i,
especialment, en aquells i aquelles estudiants que viuen en els municipis més llunyans als
centres d'ensenyament universitari.

Si bé, aquests greuges s'intenten resoldre pel que fa al transport durant l'etapa
d'ensenyament obligatori a través de les beques de la Generalitat, els consells comarcals i
els ajuntaments, durant l'etapa l'ensenyament universitari no existeixen aquestes polítiques
de discriminació positiva.

Actualment, la majoria d'estudiants que han de desplaçar-se d'un municipi a un altre per
anar a la universitat utilitzen el transport privat, el que planteja un model de
transportcompletament insostenible, tant en termes de mobilitat com de medi ambient.

A més, cal tenir en compte que els i les estudiants que utilitzen l'autobús interurbà per anar
fins a la universitat, són aquells i aquelles que no disposen de cap altra alternativa de
transport.

I, no sols això, sinó que l'oferta de transport públic del Camp de Tarragona és molt
mésreduïda que a d'altres comarques catalanes, i especialment, d'aquelles comarques i
municipis més allunyats de Reus, Vila-seca i Tarragona, que és on es concentren els centres
d'ensenyament universitari.

Cal tenir en compte, que el consorci de l'Autoritat Territorial de Mobilitat del Camp
deTarragona està conformat principalment pel Departament de Territori i Sostenibilitat de la
Generalitat de Catalunya, a més dels ajuntaments de Calafell, Cambrils, Falset Reus, Salou,
Tarragona, Valls i Vila-seca, i dels consells comarcals de l'Alt Camp, Baix Camp, Baix
Penedès, Conca de Barberà, Priorat i Tarragonès.
Cal tenir en compte, que actualment, la URV i l'Autoritat del Transport Metropolità del
Camp de Tarragona, ja tenen signat un conveni de col•laboració per establir una tarifa
especial per als i les estudiants de la URV que és insuficient.

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de la CUP, d'acords amb l’Assemblea d’Educació
i Psicologia de la URV i el Sindicat d’Estudiants dels Països Catalans (SEPC) proposa al Ple
del 8 de juliol del 2016 l’adopció dels següents ACORDS:
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1.- Instar l'Autoritat del Transport Metropolità del Camp de Tarragona i la Universitat Rovira i
Virgili a la creació d'una nova tarifa de bus interurbà, a curt termini, per als i les
estudiantsde la URV que no representi un greuge comparatiu amb la resta d'estudiants de
les universitats catalanes.

2.- Instar la Generalitat de Catalunya a implementar una tarifa única de bus interurbà i
rodalies ferroviàries per a tots i totes les estudiants de les universitats catalanes per al
proper curs 2016-2017.

3.- Traslladar aquests acords a la Generalitat de Catalunya, a la Universitat Rovira i Virgili i a
l’Autoritat del Transport Metropolità del Camp de Tarragona.

ELL SR. CIURANA EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

MOCIONS DELS GRUPS MUNICIPALS

22. Moció de CIUTADANS, PSC-CP i PP en relació a l'execució i compliment de les
mocions i les propostes de resolució aprovades pel Ple.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel l'equip de Govern la qual s'accepta, sotmetent-se a consideració del
Ple amb aquest esmena. 

"Atès que en el decurs de l’actual mandat el Ple de l’Ajuntament de Reus ha aprovat un
total de 69 mocions i propostes de resolució dels diferents Grups Municipals de l’oposició,
de les quals, una trentena tractaven sobre assumptes de competència directa del Plenari
Municipal, en els termes establerts per l’article 22 de la Llei Reguladora de les Bases del
Règim Local.

Atès que l’article 4.1 e) de l’esmentada Llei de Bases del Règim Local atorga als municipis
la presumpció de legitimitat i l’executivitat dels seus actes.

Atès que l’article 56 de la Llei 30/92 de 26 de novembre estableix que els actes de les
Administracions Públiques subjectes al dret administratiu seran executius, establint l’article
94 de la mateixa Llei que l’executivitat dels actes serà immediata.

Atès que amb independència de la denominació que s’atorgui a les propostes que sobre
assumptes competència del Ple siguin sotmesos a debat i votació per aquest Plenari, el cert
és que una vegada votades i aprovades, són actes emanats per aquesta Corporació i, en
conseqüència, executius.

Atès que la Sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de 10 de gener de
2002 va establir que la iniciativa dels grups municipals tendent al debat i votació
d’assumptes de competència del Ple s’articula mitjançant Propostes de Resolució i
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Mocions, essent la seva única diferència que es presentin abans o després de la
convocatòria del Ple. 

Atès que la realitat ens demostra que a data d’avui no ha estat executada pràcticament cap
de les mocions i propostes de resolució que sobre assumptes de competència del Plenari
Municipal han estat degudament debatudes, votades i aprovades.

Atès que els Grups Municipals que presenten aquesta moció tenen la voluntat que es
compleixi la llei i que per tant les mocions i propostes de resolució aprovades pel Ple
Municipal que són competència del Ple siguin d’obligat compliment per part de
l’Ajuntament de Reus, independentment de la voluntat política que mostri o no l’equip de
govern al respecte.

Per tots aquests motius, els Grups Municipals de Ciutadans, PSC i PP proposen adoptar els
següents  acords:  

Primer. Que les mocions i propostes de resolució aprovades pel Ple Municipal des de l’inici
de l’actual mandat i d’ara en endavant, i que tractin sobre matèries que són competència
directa del Ple, siguin executades per l’equip de govern de l'Ajuntament de Reus ajustant-se
al marc legislatiu vigent.

Segon. Que, per a cadascuna de les mocions i propostes de resolució que hagin estat apro-
vades pel Ple, el regidor que tingui la competència de fer-la complir doni compte mensual-
ment de l'estat d'execució en què es troba a la Comissió Informativa de l'àmbit correspo-
nent.

Tercer. Que l'estat d'execució de cadascuna de les mocions i propostes de resolució que ha-
gin estat aprovades pel Ple es publiqui actualitzada i trimestralment al portal de transparèn-
cia de l'Ajuntament de Reus."

EL SR. FIGUERAS EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

23. Moció de CIUTADANS referent a la convocatòria de la plaça d'Inspector de la
Guàrdia Urbana.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del PP i de l'equip de Govern la qual s'accepta,
sotmetent-se a consideració del Ple amb aquest esmena. 

"El Ple de l’Ajuntament de Reus del passat 15 d’abril va rebutjar sol·licitar al Ministeri
d’Hisenda i Administracions Públiques la reposició de les places vacants que computen a
efectes de taxa de reposició d’efectius per a l’exercici de 2016, sol·licitud que tenia per
objectiu cobrir nou places d’agents de la Guàrdia Urbana. En aquell moment, el Grup
Municipal de Ciutadans va recordar que la Guàrdia Urbana de Reus no disposa d’un
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Inspector, rang mínim que correspondria a un cos policial de les característiques del nostre.
Per això, Ciutadans va demanar a l’equip de govern que aprofités l’oportunitat de poder
cobrir nou places per destinar una d’elles al càrrec d’Inspector de la Guàrdia Urbana de
Reus, obrint la convocatòria per cobrir aquesta plaça.

El govern local va fer cas omís d’aquesta petició i per això el nostre Grup Municipal va votar
en contra d’aquest punt de l’ordre del dia, com també ho van fer els Grups de la CUP i el
PSC. Davant d’aquest fet, l’equip de govern va anunciar al nostre Grup Municipal que
negociaria la convocatòria de la plaça d’Inspector. 

No obstant, en les darreres setmanes hem sabut per la premsa que l’equip de govern ha
obert un procés de comissió de serveis per poder cobrir les nou places d’agent amb agents
locals destinats a altres municipis que es vulguin incorporar a la Guàrdia Urbana de Reus.
Des de Ciutadans reconeixem la necessitat de tenir nous agents al nostre cos policial, però
alhora considerem que, amb aquesta mesura, l’equip de govern ignora la voluntat del Ple i
trampeja per aconseguir el que vol de forma unilateral.

És per això que ara, amb aquesta moció, demanem de forma directa a l’equip de govern de
Reus que reconegui la necessitat de tenir un Inspector de la Guàrdia Urbana, figura que
dotaria el cos policial d’una major estabilitat i professionalitat, amb un nou càrrec que ja no
estaria en una situació d’inestable interinitat i que exerciria una funció definitiva de
lideratge. 

Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Ciutadans proposa adoptar els següents
acords: 

Primer. Que l’Ajuntament de Reus obri el procés de concurs per cobrir la plaça d’Inspector
de la Guàrdia Urbana de Reus, i que el Ple traslladi als òrgans competents els acords
aprovats en aquesta moció als efectes del seu compliment a la major brevetat, si s'escau,
amb la previsió que la plaça d’Inspector estigui coberta durant el primer semestre del 2017.

Segon. Que el Pressupost Municipal per al 2017 inclogui, si s'escau, una partida
pressupostària suficient per donar cobertura a aquest nou càrrec.

Tercer. Que es convoquin 8 places d’agent de la Guàrdia Urbana, seguint els procediments
legalment establerts i previ compliment dels tràmits que corresponguin.

EL SR. SANCHEZ EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6
abstencions ( CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).
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24. Moció de la CUP per la creació de la Casa de la Festa Major.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada pel Grup municipal del PP, que no és acceptada i una esmena de l'equip de
Govern la qual s'accepta, sotmetent-se a consideració del Ple amb aquest esmena. 

"Com sabem l’any 2010, la Festa Major de Sant Pere va ser declarada Festa Patrimonial
d’Interès Nacional per part de la Generalitat de Catalunya. Atès doncs, que els elements
festius de la ciutat constitueixen un patrimoni d’interès cultural i etnològic important i
reconegut i atesa, també, la importància estratègica de la Festa Major, com a referent
d'identitat local i nacional –com a exemple representatiu del model de festa major dels
Països Catalans i de la med
iterrània– i tenint en compte que, sens dubte, és una eina de cohesió social i un valor actiu
de la cultura popular, que ha esdevingut instrument d'integració de les persones
nouvingudes, aprofitem que acabem de passar la Festa Major, corresponent a aquest any
2016, perquè creiem que és el moment de situar tot allò que forma part del seguici festiu
al lloc que li correspon.

Així doncs, com que la ciutat de Reus ha estat i és un referent a nivell de país pel que fa a 
la recerca i la difusió de la cultura popular i contemplant també que l’any 2017 Reus serà 
Capital de la Cultura Catalana, creiem urgent el fet de donar rellevància i treure partit de tot
allò que ja tenim i que ens queda de forma permanent. Manifestem també, que com a 
atractiu per a les persones visitants i com a projecció de ciutat, amb personalitat pròpia i 
promoció econòmica, aquest projecte ha de ser prioritari perquè singularitza els atractius 
de la ciutat.
Per totes aquestes qüestions el grup municipal de la CUP demana al Ple els següents 
acords: 

Primer. Aprofitar el bagatge i els recursos generats des de l'associacionisme ciutadà perquè
la ciutat continuí disposant i donant suport a un espai de consulta i dinamització cultural a
l'entorn de la festa i la cultura popular i que al mateix temps serveixi com a projecció de
ciutat i promoció econòmica.

Segon. Encarregar als tècnics corresponents, un projecte d’exposició permanent “La Casa de
la Festa”, basat en criteris de Centre d’Interpretació, actualitzant l'exposició permanent "Ara
toca festa". 

Tercer. Encarregar a la regidoria de cultura, l’habilitació d’un espai municipal al centre de la
ciutat, que pugui acollir l’exposició proposada, així com la botiga de la Festa Major com un
espai estable.

Quart. Finalitzat aquest projecte, i dintre d'aquest any 2016, aquest es presentarà a la
Comissió de l'Eix de Cultura popular de Reus Capital de la Cultura Catalana 2017, per a la
seva aprovació i execució." 

LA SRA. CUADRADA EXPLICA LA MOCIÓ
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- A les 11:50 hores la presidència suspèn la sessió, amb motiu de la convocatòria feta per
l'Ajuntament, a les 12:00 hores, d'una concentració silenciosa d'un minut de silenci, a la
plaça Mercadal, davant de l'Ajuntament, en senyal de dol per l'atempat a Niça.

A les 12:05 hores es reprèn la sessió. 

ES CONTINUA AMB EL DEBAT DEBAT DEL PUNT NÚM 24 DE L'ORDRE DEL DIA

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM:
Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio), 2 vots en contra (PP: Sr. Domènech
i Sra. Compte) i 4 abstencions (CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador). 

25. Moció del PSC-CP per a la defensa dels treballadors de les empreses
subcontractades per l'Ajuntament.

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena de
l'equip de Govern la qual s'accepta, sotmetent-se a consideració del Ple amb aquest
esmena. 

" En un context de crisi econòmica que afecta la majoria de treballadors i treballadores,
agreujada per la reformes laborals dels anys 2012 i 2013, que lluny d’afavorir la creació de
llocs de treball i l’estabilitat d’aquest, han precaritzat les condicions laborals, s’hi ha de
sumar una nova realitat, les empreses multiserveis, que agreuja encara més aquesta
situació que pateixen els treballadors i treballadores.

Aquest escenari provoca que les administracions adjudiquin sovint els contractes
empresarials a les ofertes a la baixa, sense tenir en compte que moltes vegades aquestes
es poden obtenir en base a una reducció dels costos laborals perjudicant, per tant, als
treballadors. I en aquest sentit, considerem que l’administració ha de posar mecanismes de
control a l’hora de valorar les ofertes a la baixa i adjudicar contractes a les empreses.

Des de l’administració local s’han d’aplicar mesures que vetllin per una subcontractació
pública responsable com una eina de política social. D’aquesta manera podrem contribuir a
que els seus treballadors siguin capaços de mantenir un nivell de vida digne per a ells i les
seves famílies. Des de l’ajuntament hem de ser capaços de promoure treballs dignes i, en
conseqüència, la major inclusió social possible.

En la contractació pública, l’Ajuntament de Reus té al seu abast una eina important que pot
i ha de contribuir a aconseguir objectius socials a través de contractes responsables. I és
des d’aquesta perspectiva que des del Grup Municipal Socialista proposem els següents
acords: 
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Primer. L’Ajuntament de Reus es compromet a vetllar pel compliment per part de les
empreses subcontractades de les disposicions vigents en matèria laboral, de seguretat
social, de seguretat i salut en el treball, d’integració laboral, i el conveni del sector
corresponent al llarg de tota la vigència del contracte.
 
Segon. L’Ajuntament de Reus es compromet a incorporar, en els plecs de clàusules de
contractació, una clàusula que garanteixi la subrogació del personal per part de l’empresa
adjudicatària del contracte en cas de successió d'empreses i en aquells supòsits que ho
prevegi el conveni.  

Tercer. L’Ajuntament de Reus es mostrarà a disposició de les parts per formular aclariments
d’interpretació que puguin sorgir entre els treballadors i les empreses subcontractades
sobre possibles incompliments en el contracte d’adjudicació."

EL SR. VALLÈS DEFENSA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s'aprova per unanimitat. 

26 Moció del PSC-CP per la millora de la mobilitat cap al camp de futbol del Reus
Deportiu els dies de partit. 

- L'alcalde anuncia que en relació a aquest punt de l'ordre del dia hi ha una esmena
presentada per l'equip de Govern la qual s'accepta, sotmetent-se a consideració del
Ple amb aquest esmena. 

"El passat mes de maig, el Reus Deportiu va aconseguir per primera vegada l’ascens a
segona divisió A. Aquesta situació històrica, provocarà una major afluència d’espectadors a
l’estadi municipal la propera temporada, que afectarà la mobilitat a seu entorn. 

Caldrà, doncs, adequar l’oferta d’autobusos al volum d’espectadors als quals s’ha de
facilitar i garantir un desplaçament còmode i evitar que vagin al camp en vehicles
particulars com a primera opció.

Autobusos gratuïts en forma de llançadora per aquells aficionats que disposin d’entrada o
d’un abonament de temporada, que realitzin el trajecte d’anada i tornada entre la plaça de
les Oques i l’estadi municipal són una bona fórmula per reduir els recursos humans i
materials que s’hauran de destinar per tal de regular la circulació i l’aparcament a la zona.
Sobretot, tenint en compte que no hi ha espai suficient a la zona per facilitar
l’estacionament i garantir la demanda d’aparcament.

D’altra banda, resulta del tot convenient accelerar la construcció del carril bici fins a l’estadi
de futbol previst en el Pla de Mobilitat en Bicicleta tan aviat com sigui possible.

L’administració ha d’aplicar mesures que facilitin l’accés al camp de manera sostenible,
afavorint la utilització dels transport públic i de la bicicleta. 
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Per tot l’exposat, el Grup Municipal del PSC proposa l’adopció dels següents acords: 

Primer. Que l’Ajuntament elabori un estudi per tal de posar a disposició dels aficionats del
CF Reus Deportiu transport públic els dies de partit de la temporada 2016-2017, amb la
freqüència, l’itinerari i el nombre de vehicles que determinin els tècnics de Reus Transport, i
que valori els costos de la implantació d’aquesta mesura i l’estalvi que suposarà per
garantir la mobilitat respecte a la no aplicació de la mateixa.

Segon. Que l’Ajuntament de Reus acceleri els tràmits per a la construcció d’un carril bici fins
a l’estadi municipal, previst en el Pla de Mobilitat en bicicleta, i adeqüi a l’estadi un
aparcament de bicicletes al llarg de la temporada."

EL SR. VALLES EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

Sotmesa la proposta a votació, s’aprova amb 20 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras,
Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres.
Llauradó i Flores; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) i 6
abstencions ( CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana).

27. Moció de la CUP per l'adhesió de l'Ajuntament a la Xarxa de Municipis de
l'Estratègia Catalana Residu Zero.

A proposta del grup proposant el tema es retira de l'ordre del dia ja que s'ha tractat en
Junta de Portaveus. 

28. Mocio del PP relativa a mesures per pal·liar el dèficit de l'Hospital de Sant Joan de
Reus SAM.

"El passat dia 3 de Juny de 2016, el Ple va aprovar modificacions de crèdit de Reus Serveis
Municipals a favor Hospital de Sant Joan de Reus, el Grup Municipal del Partit Popular va
votar en contra dels mateixos acords ja que pensem que es podia incomplir la Llei, segons
infracció del ordenament jurídic especialment en; el Decreto Legislativo 2/2003, de 28 de
abril, por el que se aprueba el Texto refundido de la Ley municipal y de régimen local de
Cataluña, que en su articulo 180; 180.1 a), b); Real Decreto 2568/1986, de 28 de
noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y
Régimen Jurídico de las Entidades Locales en su artículo 209, el artículo 210 y 211; Real
Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, por el que se aprueba el texto refundido de la
Ley Reguladora de las Haciendas Locales, Decreto Legislativo 2/2003, de 28 de abril, por
el que se aprueba el Texto refundido de la Ley municipal y de régimen local de Cataluña,
Ley 8/1989, de 13 de abril, de Tasas y Precios Públicos y la Ley Orgánica 2/2012, de 27
de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, per tot això l'acord del
ple recorregut ve complementat amb una altra sèrie d'acords que són contraris a la llei en
desviar recursos d'un servei públic concret a un altre que a més tenen sistemes de
finançament diferents el que provoca:
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Que els ciutadans de Reus paguem dues vegades per un servei a diferència dels ciutadans
de poblacions veïnes que també fan ús del mateix: l'Hospital de Sant Joan per això el grup
municipal de partit popular presenta aquesta moció al ple i proposa l'adopció del següents
acords: 

Primer. Que s’apliquin els fons de reserva del CMQ a pal·liar el dèficit de l’any 2015 de l
´Hospital de Sant Joan de Reus. 

Segon. Que l’Ajuntament de Reus es comprometi a elaborar un pla econòmic i financer del
Grup Salut tenint en compte els paràmetres legals d’estabilitat pressupostaria i sostenibilitat
financera.

Tercer. Instar al Govern de la Generalitat que assumeixi la seva responsabilitat envers
l'Hospital de Sant Joan de Reus i no ho faci pagar als veïns de Reus.

EL SR. DOMENECH EXPLICA LA MOCIÓ I ES PRODUEIX DEBAT 

S'ACORDA VOTACIÓ SEPARADA DELS PUNTS DE LA MOCIÓ

Sotmés el primer punt a votació és rebutjat amb 2 vots a favor ( PP: Sr. Domènech i Sra.
Compte) 18 vots en contra (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech,
Caelles; CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres.
Vallès, Martín, Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs.
Cervera i Rubio) i 6 abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana).

Sotmés el segon punt a votació s'aprova amb 13 vots a favor (CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella,
Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores;
PP: Sr. Domènech i Sra. Compte; ARA REUS: Srs. Cervera i Rubio) 7 vots en contra
(CIUTADANS: Srs./Sres. Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès,
Martín, Martínez) i 6 abstencions (CUP: Srs./Sres. Vidal, Llorens, Fernández, Cuadrada,
Angelergues, Ciurana).

Sotmés el tercer punt a votació s’aprova amb 6 vots a favor (CIUTADANS: Srs./Sres.
Sánchez, Morales, Figueras, Labrador; PP: Sr. Domènech i Sra. Compte;) i 20 abstencions
(CiU: Srs./Sres. Pellicer, Vilella, Monseny, Arza, Sardà, Enrech, Caelles; CUP: Srs./Sres. Vidal,
Llorens, Fernández, Cuadrada, Angelergues, Ciurana; PSC-CP: Srs./Sres. Vallès, Martín,
Martínez; ERC-MES-MDC-AVANCEM: Sres. Llauradó i Flores; ARA REUS: Srs. Cervera i
Rubio).

Assumptes sobrevinguts

A continuació, es passa a tractar l'assumpte admès al començament de la sessió i que s'ha
declarat d'urgència, atès que es compleix el quòrum necessari exigit per l'article 103.3 del
Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya:
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29. Assessoria Jurídica. Festes locals de Reus per a l'any 2017

“Vist l’escrit del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de data 23 de juny de 2016,
amb entrada al registre general de l’Ajuntament de Reus de data 1 de juliol de 2016, pel
qual sol·licita que aquest Ajuntament faci arribar les seves propostes de festes locals per a
l’any 2017, abans que finalitzi aquest mes de juliol.

Vist l’article 37.2 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s’aprova el text
refós de la Llei de l’estatut dels treballadors, que preveu que de les festes laborals, dues
seran locals.

Vista l’Ordre TSF/137/2016, de 14 d’abril, per la qual s’estableix el calendari oficial de les
festes laborals per l’any 2017 i preveu que a més de les festes esmentades es fixaran,
mitjançant Ordre del mateix Departament de Treball, Afers Socials i Famílies, dues festes
locals a proposta dels ajuntaments.

Vist el Reial Decret 2001/1983, de 28 de juliol, pel qual es regulen les jornades de treball,
les jornades especials i els descansos, que en el seu article 46 preveu que la proposta de
festius locals correspondrà al Ple de l’Ajuntament.

Atès que els dies 29 de juny i 25 de setembre són dies de festa patronal a la ciutat de Reus
i no coincideixen l’any 2017 en diumenge, ni tampoc amb cap dels dies que es fixen a
l’Ordre TSF/137/2016.

Considerant que resulta acreditada la urgència en l'aprovació de l'esmentat acord, tenint en
compte la petició de la Generalitat de Catalunya de comunicar la proposta de festes durant
el mes de juliol, i atès que no està prevista la convocatòria de més sessions plenàries
durant aquest mes.

Vist el que disposa l'article 133 del Reglament Orgànic Municipal, que preveu que les
comissions seran consultades en tots els assumptes que corresponguin a l'Ajuntament en
Ple llevat quan hagin d'adoptar-se acords declarats urgents.
  
Per tot l’exposat, es proposa al Ple de la Corporació l’adopció dels següents acords:

Primer: Declarar la urgència de l'assumpte que seguidament s'aprova, als efectes previstos a
l'article 133 paràgraf segon del Reglament Orgànic Municipal.

Segon: Proposar les festes locals de la ciutat de Reus per a l’any 2017 pels següents dies:

• 29 de juny, SANT PERE
• 25 de setembre, MARE DE DÉU DE MISERICÒRDIA

Tercer: Donar trasllat d’aquests acords al Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de
la Generalitat de Catalunya.”

Sotmesa la proposta a votació s'aprova per unanimitat. 
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S'absenten de la sessió els Srs. Domènech i Sánchez

30. Precs i preguntes presentades pels grups municipals

Intervenció de la Sra. Compte del Grup municipal del PP formulant el prec envers
l'inventari material, espais municipals i empreses municipals

"El passat Ple de 3 de Juny de 2016, el Grup Municipal del PP va preguntar si s’havien
actualitzat els inventaris del material que s'albergà als corresponents espais i empreses
municipals i la resposta del Govern Municipal va esser que NO.

La Corporació i les seves empreses municipals han de regularitzar aquesta situació envers
el material comprat amb fons public complint els paràmetres legals de transparència per
això el Grup Municipal del Partit Popular formula aquest Prec al Ple:

Únic - Que s’inventariï el material dels corresponents espais i empreses municipals i un cop
finalitzat es faci lliurament als grups municipals per la seva valoració.

Intervenció del Sr. Enrech del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que la petició referent a les empreses municipals entén que
s'hauria de formular directament als corresponents consells d'administració de les
empreses municipals, per tant no podrà ser atesa en aquest Ple.

Pel que fa al que és estrictament municipal i tal com diu l'exposició de motius i la resposta
que es va donar ara fa un mes l'inventari no està actualitzat, s'ha d'actualitzar.
L'actualització de l'inventari no comporta forçosament la valoració. Diu no obstant que si
es fes se'ls donaria trasllat." 

Intervenció de la Sra. Compte dels Grup municipal del PP formulant la pregunta envers
l'ampliació del parking exterior del barri Gaudí de Reus 

"El barri Gaudí de Reus la passada legislatura amb el Govern del PP va desencallar una
demanda històrica de mes de 60 anys, activar la millora d’un solar al carrer de Badalona,
per desenvolupar un espai d’aparcament.

Aquesta demanda col·lectiva dels veïns traslladada i establerta al corresponent Pla
Comunitari del Barri Gaudí va comptar durant l’any 2014 del corresponent
desenvolupament d’una primera part del projecte i restant una segona part del mateix per
definir.

Per tot  això el Partit Popular formula les següents preguntes al Ple:

Primera. Contempla el govern municipal aquesta legislatura realitzar les corresponents
millores que es van recollir al corresponent Pla Comunitari?
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Segona. Si es així, en quina data és contempla desenvolupar la segona part d’ampliació del
espai d’aparcament?

Intervenció del Sr. Monseny del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta a la Sra. Compte que li sorprèn aquesta pregunta ja que en
el Pla Comunitari ells no van intervindre, només van prendre un acord de Govern, es va
exposar a la Junta, a l'Associació i a la gent del Pla Comunitari. És veritat que se'ls va
explicar el pla de desenvolupament que s'anava a efectuar en aquell recinte però no es va
prendre cap compromís amb el Pla Comunitari.  

Tot el que es va fer i molt més, recorda que amb el pla d'inversions es va desenvolupar una
inversió de 18.000 €, la qual es va triplicar i quadruplicar perquè la voluntat del Govern,
especialment del senyor alcalde, era que aquella zona tingues una vàlua molt important
com a patrimoni de Ciutat envers als seus habitants. S'ha asfaltat, s'han posat tots els
serveis que corresponien, jardineria, escales, etc. Si el pressupost de l'any que ve requereix
un pla d'inversió  no diu que no es faci. 

Intervenció de la Sra. Compte del Grup municipal del PP formulant la pregunta envers
les conductes incíviques a Reus 

"Aquesta legislatura el govern municipal segons dades publicades de Guàrdia Urbana ha
duplicat en numero d’actes vinculades a actituds incíviques en l’oci nocturn com el cas dels
veïns de la zona centre viuen constantment cada cap de setmana sense excloure els
diferents barris de la nostra ciutat que també pateixen situacions incíviques, per tot això el
Grup Municipal del Partit Popular de Reus, formula les següents preguntes al Ple:

Primera. S’ha establi’t reunió amb els representants veïnals que varem presentar OAC
recollida de signatures de la zona centre, per la situació que viuen?
 
Segona. Si es així, en quina data es va establir la reunió?

Tercera. Contempla el Govern Municipal noves mesures addicionals, per la millora del
incivisme que patim els reusencs?

Quarta. Si es afirmativa, quines son aquestes mesures addicionals, a implantar?

Intervenció del Sr. Enrech del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta en primer lloc que a la Guàrdia Urbana, encara no els ha
arribat aquesta queixa. És coneixedor de la seva presentació, entre d'altres coses, perquè
coneix a un dels signants amb el qual hi va estar parlant i fins i tot li va donar una targeta
perquè li fes arribar directament la queixa presentada i pot dir que a dia d'avui no l'ha
arribat encara, suposa que li deurà fer arribar. Per tant com a conseqüència del que acaba
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de dir la reunió, avui, per avui no s'ha mantingut però tant aviat com tingui la queixa, la
mantindrem si es considera oportú.

En quant a les mesures addicionals és cert que hi ha més actes perquè hi ha més control.
Cada any a començaments d'estiu, i no a partir del dia 1 de juliol sinó amb anterioritat, es
mantenen reunions personals amb els propietaris dels centres d'oci que se sap que poden
suposar una major incidència bàsicament per dues coses. Una per demanar-los-hi
implicació directa perquè en definitiva moltes de les mesures que s'han de prendre són
obligacions d'ells i per altra banda també per recordar-los-hi que sinó es prenen hi ha una
funció sancionadora que pugui venir al darrera. Manifesta que han trobat bona
col·laboració fins i tot alguns dels locals, que no dirà el nom que els constava que eren el
principal focus de problemes s'han reduït d'una forma important. D'altra banda també
s'estan mantenint entrevistes amb persones que són coneixedors que pateixen molèsties i
el que se'ls hi demana, en definitiva, és una major involucració de tots. Que es facin
arribar les queixes perquè entre tots hi puguem trobar una solució."

Intervenció del Sr. Figueras, del Grup municipal CIUTADANS formulant la preguna sobre
l'enllumenat públic del barri Fortuny 

"El Grup Municipal de Ciutadans ha rebut queixes per part de membres de l’Associació de
Veïns del barri Fortuny sobre el mal funcionament de l’enllumenat públic del barri, ja que
sovint els carrers es queden a fosques quan plou o durant els mesos d’hivern, fet que
provoca un augment de la inseguretat ciutadana. Això mostra que la instal·lació no és
l’adequada i que són necessàries reparacions i millores urgents. 

Davant d’això, el Grup Municipal de Ciutadans formula les següents preguntes: 

Té previst l’equip de govern fer una inspecció de la instal·lació de l’enllumenat públic del
Barri Fortuny?

Té previst l’Ajuntament de Reus emprendre les actuacions necessàries per millorar la
instal·lació i posar fi a aquesta situació que viuen els veïns del Barri Fortuny?

En el cas que la responsabilitat sobre el manteniment de la instal·lació recaigui en
l’empresa subministradora d’electricitat, té previst l’Ajuntament requerir-li el compliment de
la correcta conservació i funcionament de la mateixa?

Intervenció del Sr. Monseny del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que el barri Fortuny és un barri que tots coneixen i que tots
estimen però tots són conscients que té una manca en el tema elèctric, principalment, com
també de jardineria, de molts anys endarrere. És un barri o una zona de la ciutat on la
inversió no existia, per tant des del govern anterior com el que hi ha en aquest moment
s'han preocupat plenament. Li sap greu que hi hagi gent de la junta que es queixin perquè
en són conscients, ell pràcticament dia sí i dia també està en contacte amb ells.
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Les inspeccions que es fan a les instal·lacions de l'enllumenat públic són setmanals, es
realitzen pels tècnics municipals i per l'empresa SECE que és la que té el concurs guanyat.
Cada 3 mesos es fa una inspecció exhaustiva, de dalt abaix, és una ITV totalment de la
instal·lació. Reconeix que els cablejats són subterranis, que el cablejat agafa humitat i en
dies de tempestes i de mal temps salten automàticament es posen les mesures
corresponents i s'arregla el problema que hi ha.

Explica que a l'any 2014 s'hi van posar, perquè van rebre l'ordre de l'alcalde, perquè es
cuides aquest barri perquè era un dels punts més abandonats o més conflictius de la ciutat
pel que fa al tema de la llum. Amb els recursos econòmics que teníem a l'octubre del
2014 es va poder canviar tota la il·luminació dels carrers Navarra i Astúries, al maig de 2015
la plaça de Gabriel Ferrater (o de la església) i 15 punts més, aproximadament, dels seus
voltants. Reconeix que s'hauria de fer una inversió totalment exhaustiva, però s'anirà fent
en funció dels recursos i al pla d'inversions de l'any que ve o a finals d'aquest d'aquest any
s'aniran posant més punts de llum si així el govern ho permet."

Intervenció del Sr. Figueras, dels Grup municipal de CIUTADANS formulant la pregunta
sobre la situació d'una casa al barri de Parcel.les Cases 

"Representants de l'Associació de Veïns Parcel·les Cases han explicat al Grup Municipal de
Ciutadans que fa temps que venen alertant l'equip de govern sobre la problemàtica que es
genera a una casa cremada i al pati de la mateixa situada al carrer Notari Rull amb Riera de
l'Escorial. Segons els veïns, aquesta casa s'ha convertit en un punt habitual de delinqüència
on prima la venta de droga i on entren persones que embruten i generen molt de soroll i
molèsties als veïns. És per aquest motiu que l'Associació de Veïns Parcel·les Cases demana
que aquesta casa sigui tapiada.

Davant d'això, el Grup Municipal de Ciutadans formula la següent pregunta: 

Té previst l'equip de govern donar resposta a aquesta reivindicació dels veïns de Parcel·les
Cases i tapiar l’esmentat edifici o oferir una altra solució davant d'aquesta problemàtica?

Intervenció del Sr. Arza del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i diu al Sr. Figueras que són coneixedors del cas. Han parlat amb
l'associació de veïns i amb algun dels propietaris i com es pot imaginar la qüestió no és
senzilla. El que sí que van fer va ser aturar uns decrets, en un primer moment s'havien
signat decrets requerint als propietaris a fer la neteja corresponent de l'edifici perquè sinó
l'Ajuntament hi actuaria subsidiàriament. Després sabent que aquests propietaris, de fet
cap d'ells viu en aquells pisos i que no en poden disposar perquè estan en bona mesura
ocupats i en condicions molt precàries ell personalment es va ocupar d'aturar aquest decret
perquè li semblava molt injust que a una gent que no pot disposar d'un edifici se'ls forces,
a més a més a fer la neteja. La qüestió és que sent veritat que la situació d'aquest edifici és
preocupant, aquest edifici és propietat privada, està ocupat, i el règim legal és molt
garantista amb la gent que habita en un habitatge, protegeix als propis ocupes per tant el
que no podem fer és tapiar-lo de bones a primeres. Això el que demana és una intervenció
com la que s'està fent, curosa, que es faci des d'Urbanisme, sí, però també des de Serveis
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Socials i alhora des de la Guàrdia Urbana. Això és el que s'està fent i intentaran donar
resposta a les inquietuds dels veïns tant aviat i de forma tant plena com sigui possible.

Intervenció del Sr. Pellicer 

Manifesta al Sr. Figueras que no tot és tant senzill a vegades és complicat.

Intervenció del Sr. Martín, del Grup municipal del PSC-CP formula la pregunta referent
a prorrogar les beques menjador als casals d'estiu 

"El Grup Municipal del PSC va arrencar el compromís del govern de prorrogar el servei de
beques menjador als casals d’estiu que organitzen les escoles de la ciutat.
Tot i el vot en contra dels grups de govern (CiU, ERC i Ara Reus), el Ple maig va aprovar la
moció socialista per tal que s’ofereixin aquests ajuts en el període de vacances escolars,
que han de permetre que els infants puguin accedir a un àpat equilibrat a l’escola.

Al ple del passat mes de juny vam preguntar quines gestions havia dut a terme el govern
per donar compliment a aquest acord i la resposta va ser que el tema es trobava en fase
d’estudi.

Tenint en compte que ja estem a meitats de juliol, el Grup municipal del PSC formula la
següent preguntes: 

-El govern ens pot facilitar l'estudi anunciat per la regidora Vilella arran de la nostra
pregunta al ple del mes de juny sobre com es preveia implantar la mesura? 

-Quins processos ha posat en marxa el govern per prorrogar les beques menjador als casals
d’estiu d’enguany?

Intervenció de la Sra. Vilella, del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i manifesta que el tema de les beques menjador, es va presentar al Ple
del mes de maig i en aquell moment ja es va dir que seria difícil, perquè era un canvi de
model, per poder-ho implementar per aquest estiu, però sí que ho estudiarien per fer-ho
l'estiu vinent i que aquest estiu estudiarien que es podia fer. Tal com estava plantejat es
tractava de prorrogar les beques menjador d'aquells infants que havien tingut beca durant
el curs si ho necessiten i si ho demanen. Aquests eren els dos condicionants, això implicaria
per tal de fer-ho de forma correcta, com a mínim, disposar (sinó de tota la quantitat que
això suposaria perquè entenen que no tothom ho demanaria) de gairebé 600.000 euros de
pressupost que no es disposaven. A més caldria fer unes bases i una convocatòria i en tot
cas administrativament s'hauria de coordinar perquè es pogués mantenir aquest ajut
durant l'estiu i per això ja no hi eren a temps i a més s'havia de tenir una determinada
estructura logística com per tenir suficients menjadors oberts perquè ara de menjadors
oberts a les activitats d'estiu n'hi ha relativament pocs perquè no és un servei que s'utilitzi
gaire durant l'estiu. En altres èpoques hi havia hagut més casals d'estiu que tenien
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menjador obert i ara són menys. Per tant, hem vist que no es podia fer el canvi de model
aquest estiu.

Informa que aquest estiu, amb les possibilitats que hi havia i no són dades definitives, en
aquest moment en activitats socioeducatives hi ha 340 nens apuntats. Nens que vagin a
casals de la ciutat que tinguin menjador, que hi havia la possibilitat, ja hi era els altres anys
però aquest any es va forçar entenent que es complia amb la moció del ple de maig. Es va
donar la possibilitat als professionals que els nens podien anar a casals amb menjador en
aquest moment no n'hi ha cap. Nens que facin ús de la carmanyola n'hi ha 43. I nens que
facin ús, o les seves famílies, de la xarxa de distribució d'aliments n'hi ha 85. S'ha de tenir
en compte que al marge d'aquesta acció més puntual de l'estiu, de menors que les seves
famílies fan ús de la xarxa d'aliments n'hi ha 833 durant tot l'any. Aquestes serien les dades
d'enguany.

Pel que fa al treball que s'està fent a nivell tècnic diu que tant des de Secretaria, com des
de Serveis Socials, pel que fa a la qüestió del model el què està previst és treballar-ho al
setembre, entenen que és pertinent perquè s'estaria a temps de fer modificacions si cal en
el pressupost perquè si no hi ha pressupost sempre s'estarà igual, per tant, el mes de
setembre és un bon mes per treballar això. I aquí s'inclouria no només aquesta moció sinó
que també la moció de la targeta moneder perquè entenen que va molt lligada amb tot
plegat.

Es tractaria de garantir el compliment de les mocions, i que les famílies sobretot que tenen
infants a la ciutat puguin tenir les necessitats bàsiques cobertes, en quant a alimentació.
Això es pot fer amb menjar i que se'l mengin a casa seva, o es pot fer donant el menjar als
menjadors escolars o als menjadors d'estiu i, es pot fer amb una targeta moneder. Per tant,
el que s'ha de fer de cara al mes de setembre i de cara al futur és veure, ara que no estan
encara amb aquella pressió, amb aquella necessitat que hem tingut aquests últims anys a
veure quin és el model que es vol per a la nostra ciutat i intentar arribar a un acord entre
tots. Molt probablement pot ser un model mixt però s'ha de veure que realment es pugui
fer i el pugui pagar, per tant  els emplaça a fer això.

També diu que una altra acció que s'ha estat fent des del mes de maig fins ara és que tots
els regidors poguessin conèixer bé quin és el model que tenen implementat. Es va fer una
primera sessió explicativa del què és la gestió alimentària en tots els seus components i es
va preparar una visita per poder-ho veure directament, malauradament molts dels regidors
no hi van poder assistir, era al matí, però la recollida d'aliments es fa a l'hora que es fa i per
tant implicava l'horari que implicava. Emplaça a tots aquells que abans de la sessió de
setembre en la que es valorarà el model i es possibilitara un model nou i que vulguin veure
el model que  s'està fent ara, que s'acostin a ells  i ho intentaran fer a mida.

Intervenció del Sr. Martín del Grup municipal del PSC-CP preguntant sobre els terrenys
de Pich Aguilera 

"L’Ajuntament de Reus disposa d’uns terrenys a l’avinguda President Companys, coneguts
com Pich Aguilera, classificats per a ús residencial que, en aquests moments, es troben al
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catàleg de sòl que l’Ajuntament té a la venda, pendents de trobar un promotor interessat
en construir-hi una promoció d’habitatges.

D’altra banda, i en paraules del regidor d’Urbanisme, en el marc del POUM, està previst que
els terrenys situats just al darrera de l’edifici de l’antic hospital passin de ser sòl per a
equipaments a tenir un ús residencial. En relació a aquest terrenys, el mateix regidor
informava fa uns mesos que quan es produeixi aquesta transformació, caldrà definir les
característiques dels habitatges que podran acollir.

És per això, que el Grup Municipal del PSC formula les següents preguntes: 

Quines gestions ha realitzat aquest govern municipal per trobar un promotor interessat en
la venda dels terrenys de Pich Aguilera?

En quina fase es troba la transformació cap a sòl residencial dels terrenys situats just
darrere de l’edifici de l’antic hospital i, en conseqüència, la definició de la tipologia d’
habitatges que s’hi podran construir?

Intervenció del Sr. Arza del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta que el que s'ha fet al voltant d'aquests terrenys és mantenir
una línia de contacte oberta amb el sector immobiliari. És veritat que fins ara no hi ha
hagut pràcticament cap interès per oferir una promoció per adquirir-los. Fa uns mesos, 4 o
5 mesos, ens van trobar amb un grup de promotors amb els qui van resseguir quins serien
els costos de construcció d'aquest edifici, el que seria l'hipotètic preu de venda d'aquests
habitatges i vam acabar veient que era molt difícil amb les circumstàncies actuals poder
posar aquests terrenys al mercat amb un valor que mínimament pogués ser interessant per
aquest Ajuntament. Després d'això el que han rebut és de forma molt preliminar alguna
expressió d'interès per poder-hi fer una promoció, però no en el conjunt del terreny, sinó
en tot cas segregant-lo en dues parcel·les diferents. Aquesta és una opció que s'estudiarà,
que es manté oberta però que només es tiraria endavant en el cas que hi hagués una
actuació d'interès certa perquè segregar les parcel·les si no és per aconseguir a molt curt
termini que hi hagi una promoció creuen que tampoc seria interessant.»

Intervenció de la Sra. Martínez del Grup municipal del PSC-CP preguntant sobre la
construcció de l'edifici de Bioempreses

"El centre de Bioempreses de Reus va ser creat l’any 2009 amb la voluntat de ser una
incubadora d’empreses biotecnològiques relacionades amb els àmbits de la nutrició i la
salut. Tenia la missió de potenciar i facilitar la recerca i el desenvolupament de projectes en
aquest sector altament competitiu i innovador. Aquest projecte va rebre finançament de
Fons Feder, del ministeri d’Educació i Ciència, de la Diputació de Tarragona i de Redessa per
a la seva construcció.

El centre de Bioempreses, que hauria d’englobar per una banda empreses Biotech
vinculades amb la nutrició i la salut, i per l’altra, els laboratoris que haurien d’encabir gran
part de la recerca que es realitza a la nostra demarcació i que es troba sota el paraigües del
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IISPV, encara no està acabat, malgrat que el govern porta anys dient que l’edifici és a punt
d’enllestir-se.

Aquest retard ja va provocar que a l’any 2014 es perdés la subvenció de 900.000 euros
procedents dels fons FEDER per a la construcció de l’edifici. I pel que hem pogut saber,
recentment ha estat l’Instituto de Salut Carlos III qui ha retirat la subvenció de 200.000
euros, cansat d’oferir pròrrogues a l’Ajuntament de Reus per un projecte que no s’acaba de
posar en marxa. 

És per això, que el Grup Municipal del PSC formula les  següent preguntes: 

El govern de la ciutat pot confirmar que l’Instituto de Salut Carlos III ha retirat la subvenció
a l’Ajuntament de Reus per a la construcció de l’edifici de Bioempreses?

Quan té previst l’ajuntament de Reus finalitzar les obres de l’edifici de bioempreses?

Quines gestions ha realitzat el govern per atraure noves empreses Biotech capdavanteres
en l’àmbit de la nutrició i la salut?

Intervenció del Sr. Arza del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i contesta que és veritat que l'edifici de Bioempreses es va donar per
acabat de la mateixa manera que es va donar per acabat l'edifici Tecnoparc. Alguna de les
grans empreses que s'ha establert a l'edifici Tecnoparc el què ha fet és arribar a un espai
diàfan i ha estat també l'empresa que a l'establir-se ha acabat de fer una part de l'obra.

A l'edifici de Bioempreses actualment que hi falta per fer una petita part de l'obra de la
recepció, que de fet no és tant petita perquè la valorem en 800.000 euros, aquí una de les
qüestions que falten també és l'ascensor però els ha semblat que en les circumstàncies
econòmiques actuals de l'Ajuntament acabar un edifici pel qual no hi ha definit un ús seria
de fet una irresponsabilitat. Aquest matí han estat parlant de l'hospital i com vostès es
poden imaginar entre destinar 800.000 euros a l'edifici de Bioempreses i destinar 800.000
euros a sanejar l'hospital, nosaltres tenim clares quines són les nostres prioritats tenint en
compte, a més a més, que acabar un edifici com aquest i posar-lo en funcionament sense
tenir un grup d'empreses que s'hi vulguin establir vol dir assumir uns costo, de
manteniment  de l'edifici que any rere any anirien fent dèficit.

És veritat que l'any 2014 arran d'una inspecció de l'OLAF, es va retirar la subvenció que va
tenir l'edifici també es veritat que es va presentar un recurs i que el recurs no s'ha resol i
per tant no es  considera que la subvenció estigui retirada. 

Sobre la subvenció a la que fan esment de l'Instituto de Salut Carlos III diu que no en
tenen coneixement s'està fent la recerca sobre això i a la propera comissió informativa els
hi donarà resposta."
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Intervenció de la Sra. Cuadrada del Grup municipal de la CUP formulant el prec
referent a la petició que han fet els veïns del barri de la Pastoreta en relació a les
festes del seu barri 

"Un grup de veïns del barri de la Pastoreta s’han organitzat els darrers anys per tal de fer
una sèrie de peticions al voltant de les festes del barri de la Pastoreta, en concret, 408
persones han signat a la reclamació que es faci un control de les immissions acústiques i
per evitar limitacions de moviments del veïnat durant les festes de l’AAVV del barri de la
Pastoreta durant anys anteriors.

Arran d’aquestes accions per part de veïns del barri de la Pastoreta, es va fer una reunió 
entre

na representant d’aquests veïns per una banda, i per l’altra amb la Regidora de l’àrea de
participació ciutadana i transparència Sra. Montserrat Flores i una tècnica del departament
de Participació Ciutadana.

Durant aquesta reunió, es va arribar als següents acords:
-
Que les atraccions i elements d’activitats de la festa s’eliminarien les sirenes.
-
Que les atraccions i els establiments rebaixarien el soroll (música, clàxon, ...), regulat en el
Decret 112/2010, de 31 d’agost, pel qual s’aprova el Reglament d’espectacles públics i
activitats recreatives. En concret, es parla de permetre al mínim el soroll “l’Increïble Hulk”.
-
Que es canviaria l’emplaçament de la xurreria per a poder evitar fums i olors.

Que es respecti amb espai suficient de deambulació el pas de vianants per les voreres ja
que hi ha llocs on hi ha dificultats en certs casos.

Segons expressen aquests veïns, en aquesta trobada es va arribar al consens que aquests
acords es concretarien per escrit per part de l’Ajuntament donant-ne fe.

Per tota això demanem a l’Ajuntament que plasmi per escrit els acords arribats entre veïns i
l’Ajuntament.

Que l’Ajuntament impulsi els acords detallats en l’exposició de motius."

Intervenció de la Sra. Flores del Grup municipal d'ERC-MES-MDC-AVANCEM

Fa ús de la paraula i manifesta que un dels objectius importants i prioritaris en aquest
moment de la regidoria de Participació és impulsar i donar suport a les festes de barri que
s'organitzen per tota la ciutat. Donar suport, per una banda, a través de les subvencions
econòmiques. Això és una cosa que es fa, de manera quotidiana perquè l'objectiu al final
és tenir unes festes de barri de qualitat que, serveixin com han de servir les festes com
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espai d'oci, diversió, gaudi, trencament de la normalitat, convivència i vida col·lectiva entre
totes les persones que viuen al barri.

El cas de la Pastoreta el coneixen directament i també els han arribat aquestes queixes van
asseure a la mateixa taula, els organitzadors (que en aquest cas és l'Associació de Veïns)
per una banda i les persones que encapçalaven aquestes queixes. Els van demanar a totes
dues bandes un gest de bona voluntat per tal d'harmonitzar els interessos d'uns i altres. Els
van asseure a la mateixa taula donant per entès que tant la festa és legítima com el dret al
descans, a la circulació i l'accés a casa d'un mateix evidentment també és legítim el que cal
trobar són les formes adequades i admissibles per a tothom o per dir-ho d'alguna manera
sostenibles per a tothom. 

En aquesta reunió el que es va pretendre va ser que es posessin d'acord i que hi hagués
uns compromisos per banda i banda i el fruit d'aquella reunió van ser els acords als que
feia referència la Sra. Cuadrada en la seva pregunta, més un altre afegit que és no impedir
la circulació, eliminar els obstacles que hi podia haver per l'accés als diferents pàrquings i a
les entrades de les cases, que és un aspecte que es regula a través de les peticions que es
fan d'ocupació de via pública i que en alguns casos tot i que els veïns tenien accés perquè
estava previst així que els veïns hi tenien accés, els cartells no ho indicaven expressament i
per tant també s'havia de ser molt curós en aquest aspecte.

El compromís de l'Associació de Veïns en aquest cas va ser acceptar tots el compromisos
que la Sra. Cuadrada esmentava excepte el de l'atracció concreta que l'Associació de Veïns
no s'hi va voler comprometre.

Per altra banda el primer punt del prec que es traslladi per escrit, en aquest cas no és
possible perquè no es va fer acta d'aquella reunió sinó que el que es va fer va ser facilitar
un diàleg entre uns i altres i cadascú va prendre nota dels compromisos que s'havien
adoptat. En qualsevol cas de cara a futur això és un cas puntual però de festes de barri n'hi
ha moltes a la ciutat i en totes elles la regidoria treballa per tenir unes festes viscudes
col·lectivament i amb la bona voluntat de tothom d'anar llimant aquells aspectes que
poden generar un conflicte.»

Pregunta que formula el Sr. Morales del Grup Municipal del CIUTADANS referent a les
queixes veïnals per la festa del 25è aniversari del Casal Despertaferro

El Grup Municipal de Ciutadans ha rebut queixes per part de diversos veïns del carrer Martí
Napolità sobre les molèsties causades per la celebració del 25è aniversari del Casal
Despertaferro del passat 18 de juny. Segons els veïns, els actes de celebració van causar
forts sorolls fins a les 2 de la matinada, sorolls que arribaven de ple a les cases dels veïns
perquè els altaveus estaven situats a tocar dels balcons. A més, l’escenari que es va
instal·lar ocupava tot l’ample del carrer i gairebé no deixava passar els vianants ni entrar els
veïns a les cases.

Aquests mateixos veïns asseguren que, a banda de la celebració del 25è aniversari, el Casal
Despertaferro organitza festes sovint i sempre acaba ocasionant molèsties (soroll, brutícia al
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carrer, etc.), i manifesten que l’equip de govern de Reus ja està al corrent d’aquesta
problemàtica des de fa temps, tot i no hi ha donat cap solució. 

Davant d’aquesta situació, el Grup Municipal de Ciutadans formula les següents preguntes: 

Va comprovar l’Ajuntament de Reus que es complís la normativa de Medi Ambient i
ocupació de via pública en la celebració del 25è aniversari del Casal Despertaferro del
passat 18 de juny?

Realitza la Guàrdia Urbana inspeccions a les festes organitzades pel Casal Despertaferro per
comprovar que tot és correcte?

Té previst l’equip de govern limitar de forma més restringida l’horari d’obertura del Casal
Despertaferro per les nits i/o dur a terme les actuacions necessàries per tal de garantir el
descans dels veïns?

Intervenció del Sr. Enrech del Grup municipal de CIU 

Fa ús de la paraula i contesta pel que fa referència al primer punt que aquell dia, en
concret, el Casal Despertaferro tenia llicència municipal perquè la seva festa es pogués
desenvolupar fins a les dues de la matinada. És cert que, concretament, a les 2:37 minuts
es va rebre una trucada d'un veí a la comissaria de la policia local per una qüestió de
sorolls. Es van personar els membres de la policia local en el lloc i es va comprovar que
realment hi havia gent al carrer, però que era gent que havien sortit de la festa i s'estaven
dirigint a altres llocs. El carrer Martí Napolità és un carrer estret que a la més mínima pot
provocar un efecte de so. Reitera que havia una llicència municipal fins a les dues de la
matinada.

Referent al segon punt, diu que el Casal Despertaferro no rep ni més ni menys inspeccions
que les que pot rebre qualsevol altre local de lleure de Reus. Entenen que el Casal
Despertaferro no ha de ser objecte de cap tracte ni distint ni diferenciat de qualsevol altre
local d'aquestes característiques.

Pel que fa al tercer punt, manifesta que l'horari de les activitats, com tots són coneixedors,
no es marca per una normativa municipal, la normativa autonòmica és a la que s'ha de
donar compliment. Des del punt de vista municipal el que es pot fer en tot cas és per via
sancionadora disminuir l'horari en el cas que es produeixi una actuació infractora
continuada, que fins el moment no els consta que s'hagi donat, i per tant s'haurà de
complir la normativa que sigui d'aplicació en tema d'horari."

31. Pregunta presentada per l'AAVV Monestirs a l'empara del que disposa l'article 26
del Reglament de Participació Ciutadana

Intervenció de la Sra. Anna Maria Garcia Pérez de l'Associació de Veïns Monestir
formulant les preguntes següents: 

Primera. L'espai de la Sedera en la redacció del nou POUM, com pensen determinar-lo?
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Segona. Una vegada enderrocat l'edifici, aquest espai es deixarà sense pàrquing i zona
verda? Es posarà una tanca i es deixarà el solar net amb cura d'anar mantenint-ho n et?

Tercera. Des de l'enderrocament de l'edifici fins que es redacti el nou POUM, amb que
ordenança urbanística queda aquest solar, suposem que amb el Pla General vigent (zona
industrial), d'adquirir-lo un nou propietari abans que es redacti el nou POUM podria posar
en aquest recinte una industria, tal com està aquesta zona al Pla General en aquest
moment?.

Intervenció del Sr. Arza del Grup municipal de CiU 

Fa ús de la paraula i agraeix, en primer lloc, la presència dels membres de l'Associació de
Veïns Monestirs.

Pel que fa al destí que es pretén donar a aquest solar un cop es decideixi la redacció del
POUM és evident que es comptarà amb els veïns de la zona, com compten amb els tècnics
de la casa. Diu que en els últims mesos han estat de forma intensa en contacte amb
l'Associació de Veïns Monestirs com amb d'altres associacions de veïns per parlar del què
passa en aquest solar i del que hi ha de passar a partir d'ara. El què està previst ara a
l'acabar l'enderroc, és que el solar quedi net i tancat perquè no provoqui molèsties als
veïns.

A partir d'aquí sobre un ús posterior que se li pugui donar a aquest solar, tal i com s'ha fet
en altres llocs, de la ciutat, aprofitant que hi ha un solar buit, de forma provisional habilitar
una zona d'aparcament o una zona verda. El que es farà, i en quina dimensió es decidira
en contacte amb els veïns, amb l'Associació de Veïns Monestirs, per tant, procurant que
sigui allò que més interessi al barri.

Finalment reconeix que és veritat que mentre no s'aprovi el nou POUM de la zona de la
Sedera, el solar de la Sedera, avui en dia és el que es coneix com a clau set, que vol dir
fonamentalment industrial amb usos habilitats amb una tirallonga llarga d'altres usos
habilitats, entre d'altres el comercial. Per tant, a la pregunta concreta que ens fan que és si
allà hi podria anar indústria la resposta que s'ha de donar és sí, però també és veritat que
es faria molt estrany que havent-hi sòl industrial a la ciutat, una zona com aquella, amb el
preu que té fos destinat a indústria. Estan segurs que no serà així, de fet els propietaris del
terreny el que diuen és que ara mateix l'ús que els interessaria seria comercial, per tant,
una zona comercial, un hipermercat, un supermercat però com que no tenen cap proposta
en aquest sentit el més provable és es pugui signar un conveni que deixi aquell terreny
sense ús fins que s'haguí aprovat el POUM i es pugui destinar, si és el cas, a ús
residencial.»
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I, sense més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc
aquesta acta amb el vistiplau de l’alcalde president.

L’alcalde                                                                      El secretari general 
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